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Kjøreplan årsmøte 2017 

 

Lørdag 11. mars 

09:00   Ankomst / registrering – kaffe og rundstykker 

10:00   Møtestart  

10:15   Kulturelt innslag  

           Åpningstale v/ leder i Oppland Arbeiderparti  

Minnetale  

            Hilsningstale  

             

Konstituering 

 Godkjenning av innkallingen 

 Godkjenning av dagsorden 

 Godkjenning av forretningsorden 

 Styrets vedtak – fullmakter til årsmøtet 

 Valg av funksjonærer 

 

Vedtekter 

Innkomne forslag - behandlingsmåte 

Valg  

Beretning 2016 

11:30   Politisk innledning 

12.30 Generell politisk debatt 

13:00   Lunsj 

13:45   Generell politisk debatt 

            Kaffepause 

            Debatten fortsetter 

17:15  Paneldebatt 

18:00   Avslutning dag 1                                                 

20:00   Årsmøtemiddag 

 

 

Søndag 12. mars  

Før kl. 09.00: utsjekking av rom 

09:00   Møtestart      

Behandling av innstilling fra redaksjonskomiteen 

11:30   Pause.  

12:00   Behandling av innstilling fra redaksjonskomiteen fortsetter  

Avslutning v/ leder 

(Møter varer lenger dersom behandling av saker krever det) 

12:30   Lunsj  
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Dagsorden 

 
Styrets innstilling: 
 
1. Åpning, konstituering. Herunder valg av redaksjonskomiteer 
2. Beretning for foregående kalender år 
3. Vedtektsendringer 
4. Innledning og debatt om aktuelle organisatoriske og politiske spørsmål 
5. Redaksjonskomiteens innstilling på innkomne forslag og saker fremmet i årsmøte 
6. Valg 
7. Avslutning 

 

Forretningsorden 

 

Styrets innstilling: 

1. Møtetiden er lørdag fra kl. 10.00 til kl. 18.00.  
Møtetiden søndag er fra kl. 09.00 til kl. 13.30, eller til sakslista er ferdig behandlet. 

 
2. Taletiden er gjennomgående 3 minutter for alle, utenom innledningsforedragene. 

Fylkesordfører, AUF-leder, en storingsrepresentant, LOs distriktssekretær har 5 minutters 
taletid på sine innledningsforedrag. Ingen har rett til ordet mer enn to ganger til samme 
sak. Dirigenten har rett til å stille forslag om ytterligere begrensning av taletiden, og 
framsette forslag om strek ved de inntegnede talere. Til forretningsorden får ingen ordet 
mer enn en gang og taletiden er inntil 2 minutter. Det åpnes ikke for replikker. Talere skal 
tale fra hertil bestemt sted i lokalet. 

 
3. Det velges 2 dirigenter til å lede årsmøtets forhandlinger og 2 sekretærer til å føre 

protokollen. I protokollen innføres saker som behandles, alle forslag, vedtak, 
avstemninger ved vedtak og hvem som har ordet til saken.  
Alle forslag framlegges skriftlig til dirigentene undertegnet av forslagstiller.  
Etter at det er vedtatt å sette strek kan nye forslag ikke framsettes. 
Dersom noen krever det skal valgene foregå ved skriftlig avstemning. Andre 
avstemninger foregår ved håndsopprekning. 
 

4. Protokollen godkjennes av fylkespartistyret. 

 

Fullmakter 

Det vises til Oppland Ap sine vedtekter §§ 3.2, 3.3 og 3.12, samt Arbeiderpartiets vedtekter § 
13.9 (50/50-regelen). 3.12: Fullmaktene til årsmøtet godkjennes av styret. 

Årsmøtet består av 126 delegater fra kommunepartiene samt 9 fra AUF. 
 
Oppland Ap sine vedtekter § 3.3 ”Fullmaktsfristen er 4 uker. For seint innkomne fullmakter 
skal avvises.”  
 
Følgende kommunepartier har ikke sendt inn fullmakter: 
Skjåk og Vågå - dette utgjør 6 fullmakter. I tillegg har Øystre Slidre levert fullmakt for én 
utsending mindre enn de kan møte med. 
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Styrets vedtak: 
1. Innsendte fullmakter godkjennes. I alt 128 fullmakter. 
2. Styret forutsetter at kommunepartiene har sjekket at alle valgte representanter og 

vararepresentanter har gyldig kontingent. 
 
 

Funksjonærer 

 
Styrets innstilling: 
 
Dirigenter:  Guri Bråthen   Østre Toten 
   Even Aleksander Hagen Fylkestingsgruppa (Sel) 
    
Sekretærer:   Jan Torkehagen   Partikontoret 
   Trine Lise Olimb  Jevnaker 
 
Redaksjonskomite politiske saker:     
Leder:   Hilde Kristin Holtesmo Styret (Sør-Fron) 
Medlemmer:  Rune Støstad   Nord-Fron 
   Stian Olafsen   Vestre Toten 
   Espen Granberg Johnsen Lillehammer 
   Bente Lindahl   Sør-Aurdal 
   Rigmor Aasrud  Stortingsbenken (Gran)   
   Anne Marte Kolbjørnshus Fylkestingsgruppa (Nordre Land) 
   Iver Erling Støen  LO, Gjøvik 
   Halvor Vaag Endrerud AUF, Gjøvik 
 
Redaksjonskomite organisatoriske saker: 
Leder:    Dag Erik Pryhn  Styret (Sel)  
Medlemmer:   Hege Eriksen   Vestre Toten 
   Ingrid E.K. Kolstad  AUF, Nord-Aurdal 
   Tom Svellet   Østre Toten 
   Nils Ingar Rogne  Vestre Slidre     
   
Tellekorps:  
Leder:     Even Solhaug   Gjøvik      
Medlemmer:   Suna Sveen Aukrust  Lom      

Terje Vestby   Lunner 
May Bente Dahlen  Sel      

   Kjetil Rudberg   Nordre Land 
 
 
 
Innregistrering:  
Valgt av styret og forestår innregistrering av årsmøtedeltakerne.  
Leder:  Anne-Marte Kolbjørnshus, Styret 
Medlem: Steinar Tronhus, Styret     
Medlem: Astrid Bergum Topp, Partikontoret 
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Innkomne forslag – Politiske saker  

 
Arbeid til alle.  

 

Forslag nr. 1 

AUF i Oppland. 

Arbeidsavklaringspenger (AAP). 

 

Forslag. 

Den maksimale stønadsperioden settes til to år, og midler som frigjøres som følge av dette 

overføres til NAV ung. Det sørges for tettere oppfølging ved å sette et lavere tak for 

maksimalt antall AAP-brukere hver enkelt NAV-ansatt kan håndtere. AAP-mottakere med 

psykiske lidelser skal ha rett og plikt til å motta behandling Alle brukere under 30 år, 

uavhengig av ytelse eller arbeidsevne, faller inn under NAV ung når det innføres.  

 

Begrunnelse. 

Arbeiderpartiet ønsker en reform av ordningen med arbeidsavklaringspenger (AAP). Den 

maksimale stønadsperioden i AAP må settes til 2 år slik at NAV forpliktes til raskere 

avklaring. Midler som frigjøres overføres til NAV ung, som får ansvaret for å følge opp alle 

brukere under 30 år, uavhengig av ytelse. Det må videre settes et lavere tak på antall AAP-

mottakere hver NAV-ansatt kan håndtere. Aktivitet er viktig for å styrke koblingen mellom 

AAP og arbeidslivet. NAV må derfor sikres ressurser til å gjennomføre tettere oppfølging av 

aktivitetsplanen til hver enkelt AAP-bruker. Aktivitetsplanen må knyttes mer til brukerens 

arbeidsevne, og slås derfor sammen med arbeidsevnevurderingen (AEV) til ett dokument. 

Legeerklæringene knyttet til arbeidsevnevurderingen gir i for liten grad svar på det NAV lurer 

på. Legeerklæringen må i større grad være legens vurdering av brukerens helse og 

arbeidsevne, og i mindre grad en gjengivelse av brukerens egenvurderinger. Samarbeidet og 

koordineringen mellom fastlegene og NAV må derfor styrkes. AAP-mottakere med et 

sykdomsbilde innen psykiske lidelser må ha rett og plikt til å motta behandling. Det sikres 

bedre samarbeid og koordinering mellom fastlegene og NAV slik at legeerklæringen svarer 

mer til NAVs behov i arbeidsevnevurderingen. 

 

Styrets merknad. 

Styret er enig i å styrke NAV Ung. Styret er usikker på om å redusere AAP til 2 år for 

personer født etter 1990 er riktig. Denne ordningen har i dag positive og negative utslag. Det 

er behov for tettere og raskere oppfølging for de som i dag er innenfor denne ordningen. 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Naturressurser og næring. 

 

Forslag nr. 2 

AUF i Oppland. 

Fra svart til grønt. 

 

Forslag. 

Halvparten av subsidiene som gis til oljenæringen skal gis til utvikling av fornybar- teknologi 

og energikilder. 

 

Begrunnelse. 

Vi lever i en tid hvor vi for første gang i historien ser virkningene av global oppvarming. 

Været blir mer ekstremt, og stormer og naturkatastrofer skjer stadig oftere. Det sies ofte at 

vår generasjon er den første som får oppleve virkningen av klimakrisa, og er den siste som 

kan gjøre noe med den. Dette krever handling. I dag ser vi at det er oljenæringen som har de 

største utslippene i Norge, dette gjør at vi må omstille oss for å oppnå kravene i Paris-

avtalen. Ifølge OECD bruker Norge 4,9 milliarder kroner på skatteutgifter og 

budsjettoverføringer til subsidier av oljenæringen. Arbeiderpartiet er for at det brukes penger 

på å utvikle ny teknologi, men det er et dilemma at man gir så mye penger til en næring som 

tjener så mye fra før, spesielt når vi vet at dette er en næring som vi må erstatte med 

alternative fornybare energikilder. Oljeeventyret i Norge skjedde på grunn av at modige 

politikere satset store summer på å utvikle næringen, og gjøre Norge verdensledende 

innenfor feltet. Slike satsninger trenger vi også på fornybare næringer, og det haster. 

Arbeiderpartiet mener det er viktig å satse på forskning innenfor fornybare næringer, derfor 

mener vi det er riktig at halvparten av subsidiene til oljenæringen skal gå til forskning og 

utvikling av fornybare energikilder og utviklingen av fornybare næringer som kan gjøre Norge 

konkurransedyktige også i fremtiden. 

 

Styrets merknad. 

Oljenæringa har særegne skatteintensiver, men blir ikke subsidiert. 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 3 

AUF i Oppland. 

Nei til konsekvensutredning i LoVeSe. 

 

Forslag. 

Nordland VI, VII og Troms II skal ikke konsekvensutredes. 

 

Begrunnelse. 

Områdene utenfor Lofoten, Vesterålen og Senja utgjør en helt spesiell del av Norges kyst og 

natur. Her ligger noen av verdens største gyteområder for både torsk og hyse, i tillegg til at 

det er noen av Norges mest salgbare turistområder. En åpning av Nordland VI, Nordland VII 

og Troms II vil kunne true ressursene og mulighetene som eksisterer for dette området. 

Per i dag har vi ikke kunnskapen vi trenger for å kunne lete og bore etter olje i sårbare 

områder som akkurat disse. Tvert imot har vi mange titalls rapporter som dokumenterer at 

det å sette i gang en omfattende konsekvensutredning med alle undersøkelsene som det 

medfører har en høy grad av usikkerhet knyttet til seg. Den risikoen mener Arbeiderpartiet 

det er riktig å stoppe av hensyn til kommende generasjoner, og alle som lever ved og jobber 

langs disse områdene. Vi ønsker ikke å risikere hele verdens matfat og den rike naturen som 

finnes på havbunnen utenfor Nordland. Derfor sier vi nei, da dette fører til skade på våre 

felles ressurser. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til at sentralstyret/programkomiteen har landet på et kompromiss i forbindelse 

med forslag til nytt partiprogram. I programforslaget foreslås at Arbeiderpartiet vil sette i gang 

en konsekvensutredning av petroleumsvirksomhet i Nordland 6. Utredningen skal avklare 

hvilke deler som eventuelt kan åpnes for olje- og gassvirksomhet og hvilke deler som bør 

unntas. Det foreslår videre å åpne for å innføre petroleumsfrie soner som ivaretar særskilte 

områder i Lofoten, Vesterålen og Senja. Det skal arbeides for å gjøre den sørlige delen av 

Lofoten til nasjonalpark. I første omgang skal havområdet utenfor Lofotodden nasjonalpark 

gjøres til en petroleumsfri sone – et belte på 50 kilometer fra land. Hele Vestfjorden skal 

også være petroleumsfri.  

Det er delte synspunkter på saken i Oppland Arbeiderpartis styre. AUF har tatt dissens hvor 

det foreslås at Arbeiderpartiet vil avvente den oppdaterte kunnskapen som vil framkomme i 

forbindelse med at den helhetlige forvaltningsplanen for Lofoten og Barentshavet revideres i 
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2019/2020. Det foreslås videre et kompromiss som innebærer man ikke setter i gang en 

konsekvensutredning i Nordland VI, VII og Troms II i stortingsperioden 2017-2021. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 4 

Gran Arbeiderparti. 

Nei til konsekvensutredning i LoVeSe. 

 

Forslag. 

Nei til konsekvensutredning i Nordland VI, VII og Troms II. 

 

Begrunnelse. 

Områdene utenfor Lofoten, Vesterålen og Senja utgjør en helt spesiell del av Norges kyst og 

natur. Her ligger noen av verdens største gyteområder for både torsk og hyse, i tillegg til at 

det er noen av Norges mest salgbare turistområder. En åpning av Nordland VI, Nordland VII 

og Troms II vil kunne true ressursene og mulighetene som eksisterer for dette området. 

Per i dag har vi ikke kunnskapen vi trenger for å kunne lete og bore etter olje i sårbare 

områder som akkurat disse. Tvert imot har vi mange titalls rapporter som dokumenterer at 

det å sette i gang en omfattende konsekvensutredning med alle undersøkelsene som det 

medfører har en høy grad av usikkerhet knyttet til seg. Den risikoen mener Gran AP det er 

riktig å stoppe av hensyn til kommende generasjoner, og alle som lever ved og jobber langs 

disse områdene. Vi ønsker ikke å risikere hele verdens matfat og den rike naturen som 

finnes på havbunnen utenfor Nordland. Derfor sier vi nei, da dette fører til skade på våre 

felles ressurser. Gran Arbeiderparti vil si nei til konsekvensutredning i Nordland VI, VII og 

Troms II. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til merknad i forslag nr. 3 fra AUF i Oppland. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Klima. 

 

Forslag nr. 5 

AUF i Oppland. 

Forbud mot sjødeponi i Norge. 

 

Forslag. 

Norge skal forby sjødeponi. 

 

Begrunnelse. 

Sjødeponi kan potensielt utrydde arter, og forurense viktige fiskeriområder. Norge er eneste 

land i verden som fortsatt dumper gruveavfall på grunnere dyp enn 1000 meter. De aller 

fleste land har innført regelverk som forbyr dette. Fjordene er rike og hjem for mange 

rødlistede arter. De norske fjordene er særegne for Norge, og tilsvarende finnes få andre 

steder i verden. Det betyr at Norge har et ekstra ansvar for å ta vare på denne naturtypen og 

artsmangfoldet som lever der. En fremtidsrettet gruveindustri er en industri uten avfall, og 

benytter seg av alt som hentes ut av fjellet. Dette mener Arbeiderpartiet skal være et viktig 

prinsipp i norsk mineralforvaltning, og derfor går Arbeiderpartiet inn for et forbud mot 

sjødeponi. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til forslag til nytt partiprogram der det står at mineralnæringen må utvikles videre 

med høye miljøkrav og med vekt på produktutvikling og innovasjon. 

Videre at Arbeiderpartiet vil styrke mineralforvaltningen for å kunne ivareta framtidens 

miljøkrav, samiske rettigheter og veilede kommunene. 

Regjeringen Stoltenberg la fram mineralstrategien i 2013. Her ble det understreket at både 

deponi på land og sjø kan ha miljøkonsekvenser. Hvilken type deponi som er miljømessig 

forsvarlig må vurderes i hvert enkelt prosjekt. Men at valg av deponiløsninger må avgjøres 

på bakgrunn av en grundig og faktabasert vurdering av påvirkning av naturmiljøet, kostnader 

og mulige konsekvenser for annen næringsvirksomhet og andre interesser.   

I nye større saker hvor det ikke foreligger en entydig anbefaling fra fagmiljøene, bør de ulike 

deponiløsningene konsekvens utredes før beslutning fattes. Dette vil sikre at man får grundig 

belyst alternative løsninger. Det er svært viktig å påse at miljøfaglige råd legges til grunn for 

en helhetlig beslutning når endelig utslippstillatelse gis i forbindelse med utvinning av 

mineralressurser, og at denne sikrer bærekraftig utvikling og ikke forringer miljø/og eller 

ressursgrunnlaget over tid. 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 6 

AUF i Oppland. 

En sosialdemokratisk beskatning av klimagasser.  

 

Forslag. 

Det innføres en ny generell avgift på utslipp av alle klimagasser i ikke-kvotepliktig sektor i 

tråd med forslaget fra Grønn skattekommisjon. Inntekten fra den generelle klimagassavgiften 

brukes til å subsidiere mer miljøvennlige alternativer, styrke velferdstjenestene samt å senke 

det samlede skattetrykket for lavinntektshusholdninger 

 

Begrunnelse. 

Klimautfordringen er vår tids største utfordring. For å nå våre klimamål i henhold til Paris-

avtalen trengs det store reduksjoner av drivhusgasser. Vi ser det som nødvending å innføre 

ny generell avgift på utslipp av CO2 og andre drivhusgasser, som er sektor- og 

teknologinøytral. En slik avgift vil gjøre det lettere å øke prisen på utslipp av klimagasser som 

vil være avgjørende for å få til det grønne skiftet. En konsekvens ved økt beskatning på 

klimafiendtlige utslipp er at den rammer veldig mange likt uavhengig av inntekt og formue. 

For en med høy inntekt er det for eksempel lettere å bytte bil eller betale mer i bomringen 

enn en med lav inntekt uavhengig av om begge har lik nytte av å bruke bil. Det er en del av 

den sosialdemokratiske tankegang at alle skal bidra etter evne og derfor er det avgjørende at 

inntektene fra avgiften også går til å lette byrdene for lavinntektsborgere og familier. Det er 

viktig at man bruker sosialdemokratisk fordelingspolitikk for å demme opp disse 

konsekvensene. Inntektene fra avgiftene burde derfor fortsatt brukes til å subsidiere 

miljøvennlig alternativer slik at de blir tilgjengelige for folk flest, men også til å styrke 

velferdstilbudet generelt og redusere det samlede skattetrykket for disse gruppene. Dette vil 

også kunne gjøre det lettere for befolkningen å gå med på økte klima- og miljøavgifter. 

 

Styrets merknad. 

CO2-avgiften er - sammen med kvotesystemet - ett av de viktigste virkemidlene i 

klimapolitikken i Norge. I dag er over 80 prosent av Norges samlede klimagassutslipp 

omfattet av CO2-avgift eller kvotesystemet. Noen områder, som for eksempel jordbruk, er 

stort sett fritatt for CO2-avgift. 

I tillegg har vi andre avgifter som er initiert for å redusere klimautslipp som differensierte 

bilavgifter, avgift på drivstoff osv. 
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I forslaget til nytt partiprogram er det listet opp mange målsettinger og tiltak. Arbeiderpartiet 

vil ha et skatte- og avgiftssystem som stimulerer til arbeid og verdiskaping, styrker norske 

bedrifter og bidrar til rettferdig fordeling og et bedre miljø. Det foreslås å styrke bruken av 

klima- og miljøavgifter slik at forurenser betaler, og avgiftssystemet skal brukes aktivt for å 

stimulere til miljøvennlige valg og bedre folkehelse. Videre foreslås blant annet å utrede bruk 

av fleksibel veibruksavgift som varierer med geografisk plassering og utslippsintensitet i 

drivstoffet.  

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 7 

AUF i Oppland. 

Matsvinn - en fortid i våre sinn. 

 

Forslag. 

Forby matkasting av bedrifter. Jobbe for å opprette matsentraler for leveranse av mat til 

studenter. At avfall fra husholdninger blir videresendt til bioenergianlegg. At vi må 

samarbeide med næringslivet for å opprette mobile hønseslakteri. At vi må være mindre 

kritiske til hva som kan brukes til mat 

 

Begrunnelse. 

Årlig kastes det rundt 305.000 tonn mat i Norge. Både i produksjonsledd, ved utsalgssted og 

i hjemme går mengder med spiselig mat til spille. Arbeiderpartiet mener både matprodusent, 

salgsbedrifter og forbrukerne har et ansvar for å bekjempe denne sløsingen. Det skorter ikke 

på virkemidler for å få bukt med dette. Ved å avgiftsbelegge utsalgssteder som kaster 

spiselig mat istedenfor å redistribuere det vil presset på å ikke kaste mat blant bedrifter bli 

større. Mat som skal kastes hos bedrifter kan leveres til en stasjon hvor maten kan selges for 

en billigere penge, noe som gjør til at studenter med dårlig råd, billig kan få kjøpt mat som 

enda er spiselig. Dessuten må det tilrettelegges for at alt avfall fra husholdninger kan leveres 

til bioenergianlegg. I dag er det mange dyr som kunne blitt brukt til mat, som i stedet bare 

kastes, for eksempel høner og kje. Vi må utnytte ressurser bedre. Én måte å gjøre det på, er 

å opprette mobile hønseslakteri, i stedet for at de bare gasses og kastes. Vi må også finne 

alternativer løsninger på hvordan vi kan utnytte matressursene våre på i fremtiden. I dag er 

det mat som kunne gått til mennesker, men som i stedet bare brukes til dyrefôr. Ved å ikke 

være like kritiske til hva som selges som menneskemat, kan vi utnytte matdyr mer effektivt, 

som igjen vil føre til reduserte klimautslipp. 
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Styrets merknad. 

Støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 8 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Tilskudd til etablering av ladestasjoner. 

 

Forslag. 

Det skal arbeides for å sikre flere nasjonale økonomiske tilskuddsordninger til etablering av 

ladestasjoner for elbiler i distriktene. 

 

Begrunnelse. 

For å møte det grønne skifte med krav om redusert klimagassutslipp, er det ønskelig med 

reduksjon i transport drevet av fossilt drivstoff. Elbil er et godt miljøvennlig alternativ, men 

dette krever tilgang på ladestasjoner for elbiler. Hvis elbil skal bli et reelt alternativ som 

transportmiddel i distriktene, må det tilrettelegges for flere ladestasjoner. Det er derfor behov 

for økte nasjonale tilskuddsordninger rettet mot distriktene.  

 

Styrets merknad. 

Forslaget er delvis ivaretatt av årsmøtevedtak 2016: «og at Enova fortsetter å styrke arbeidet 

med utbygging av ladeinfrastruktur».  

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 9 

Gran Arbeiderparti. 

Energieffektive offentlige bygg. 

 

Forslag. 

Alle nybygg skal planlegges og bygges med moderne teknologi, og være mest mulig 

energieffektive. Nye offentlige bygg skal bygges som plusshus, passivhus eller lignende. 

 

Begrunnelse. 

Klimaendringene er en av vår tids største globale utfordringer. Da må vi også handle lokalt. 

Valget står ikke mellom miljø og arbeid – man må kombinere næringsutvikling og økonomisk 

framgang med reduserte utslipp av klimagasser. Arbeiderpartiet skal ta ansvar gjennom mest 

mulig miljøvennlig avfallshåndtering, energibruk og arealplanlegging.  Et godt lokalt tiltak er 

ved å redusere energibruken i kommunale bygg. Arbeiderpartiet vil stimulere innbyggere og 

næringsdrivende til energiøkonomisering. Gode miljø-, energi- og klimatiltak er investering 

for fremtiden, og Arbeiderpartiet vil derfor utrede om alle nye offentlige bygg skal være 

plusshus eller lignende energieffektive hus. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til årsmøtevedtak i 2016: «Innlandet med sin ubegrensede tilgang på 

skogressurser og kompetanse om bruk av tre som byggemateriale, bør innta en 

foregangsrolle ved oppføring av nye bygg. Enten i form av lavenergihus, «plusshus» eller 

«passivhus». Oppland Arbeiderparti vil også arbeide for at store deler av en ny Mjøsbru blir 

oppført i tre.» 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Landbruk og skogbruk. 

 

Forslag nr. 10 

AUF i Oppland. 

Vi må forbedre det norske landbruket! 

 

Forslag. 

Vi må øremerke subsidier til gründere og selvstendig næringsdrivende innen landbruket. Vi 

må forenkle systemene for papirarbeid og annet byråkrati i landbruket. 

 

Begrunnelse. 

I dagens samfunn satses det for lite på landbruket. Dette gjør at jordbruksgründere og 

selvstendige næringsdrivende blir nedprioritert. Det har blitt en oppskrift på å gjøre 

landbruksnæringen mindre attraktiv å jobbe innen. Vi trenger jordbruket, norsk mat og 

forbedring i bønders arbeidsvilkår. Dagens regjering har gjort at de største 

jordbruksbedriftene har fått en stor fordel. Store enheter hvor dyrevernet står svakere, og 

mulighetene har blitt færre er resultatet. AUF i Oppland mener at en av de største styrkene i 

norsk landbruk er mangfoldet av de som satser på næringen. Det kan ikke være sånn at det 

kun skal satses på de største brukene, vi ønsker å løfte alle. Arbeidshverdagen til de 

hardtarbeidende folkene i landbruket handler ikke kun om å traske jordet eller å så åkeren. 

En stor del av arbeidet er skriftlig. Dette er en av grunnene til at det har vært en 

nedgangsperiode i landbruket. Vi kan ikke forvente at man skal ha en ekstrajobb som 

byråkrat. Den gjennomsnittlige bonden synes det har blitt for mye papirarbeid i forhold til det 

de faktisk gjør. AUF i Oppland ønsker at man skal forenkle systemene for papirarbeidet i 

landbruksnæringen. 

 

Styrets merknad. 

Er i tråd med forslag til nytt partiprogram. Støttes. 

  

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Samferdsel/Infrastruktur. 

 

Forslag nr. 11 

Sør-Aurdal Arbeiderparti. 

Breiband - La oss bygge det digitale landet. 

 

Forslag. 

Ja til digitale riksveier. Oppland Arbeiderparti ønsker å bygge ut brebånd i Innlandet. For å 

skape framtidig vekst og bolyst må vi bygge ut brebånd i alle tettsteder og bygder.  Vi trenger 

digitale riksveier for å få fart på Norge. 

Dersom Innlandet skal få sin del av veksten i nye digitale jobber må vi ha den nødvendige 

infrastruktur på plass.  

For å bygge landet digitalt må bevilgningene til NKOM og fylkeskommunen økes med 1 

milliard kroner og det må gis tilskudd til oppgradering av stamnett.  Dersom ikke vi får 

etablert gode digitale motorveier vil Oppland bli et u-land. 

 

Styrets merknad. 

Forslaget er i prinsippet i tråd med forslaget til nytt partiprogram som tar til orde for at staten 

tar ansvar for at Norge blir ledende internasjonalt i utbygging av den digitale infrastrukturen, 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 12 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Økt bredbåndutbygging i distriktene. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti må arbeide for økte statlige økonomiske virkemidler til utbygging av 

bredbånd i distriktene.  
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Begrunnelse. 

Innlandet har behov for en økt utbygging av bredbåndstilbudet. Våre innbyggere har en 

digitalisert hverdag som krever full og god bredbåndsdekning. Fremtidens helse og 

omsorgstjenester legger til rette for velferdsteknologi, for at flest mulig skal bo hjemme så 

lenge som mulig. Dette krever god bredbåndsdekning. Derfor må de nasjonale virkemidlene 

økes for å stimulere til utbygging av bredbånd i distriktene. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til merknad til forslag 11 fra Sør-Aurdal Arbeiderparti. Styret støtter intensjonen i 

forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 13 

Sel Arbeiderparti. 

Det må være et statlig ansvar å sikre utbygging av den digitale infrastrukturen. 

 

Forslag. 

Tilgang til en digital infrastruktur er en forutsetning for bosetting og næringsvirksomhet. Den 

politiske tilnærminga til digital infrastruktur må være lik den vi har til utbygging av vei, 

jernbane, strømnett og kommunalt vann og avløp. Det må til en statlig styring og økt statlig 

finansiering av videre utbygging. 

 

Begrunnelse. 

I dag er ansvaret for utbygginga i prinsippet overlatt til markedskreftene. Dette betyr at 

områder i landet med spredt bosetting, lite næringsliv og store utbyggingskostnader i forhold 

til inntektspotensialet ikke blir prioritert eller må vente lenge på utbygging. Den årlige potten 

av søkbare midler i statsbudsjettet har på ingen måte kunne kompensere for at markedet 

ikke kan eller vil løse utfordringa. 

Husholdningene, næringslivet og offentlig sektor er i økende grad avhengig av en godt 

utbygget, digital infrastruktur med høyhastighets bredbånd. Offentlig sektor er selv med å 

drive fram dette behovet gjennom en økende grad av digitalisering av informasjon og 

samhandling med innbyggerne og næringslivet. Dette er alene et dekkende argument for at 
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staten må ta ansvar og styring. Dersom dette ikke skjer vil vi få et digitalt skille og en 

bristende forutsetning for politiske mål om fortsatt spredt bosetting og gode 

rammebetingelser for næringslivet og næringsutvikling i hele landet. En sterke statlig hånd 

om digital infrastruktur er dessuten viktig i et beredskapsperspektiv. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til merknad til forslag 11 fra Sør-Aurdal Arbeiderparti. Styret støtter intensjonen i 

forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 14 

Lunner Arbeiderparti. 

Bredbånd til alle.  

 

Forslag. 

Det må legges til rette for utbygging av bredbånd i hele landet med god kvalitet. Alle skal ha 

tilgang til bredbånd med god kvalitet innen år 2020. For å oppfylle en så ambisiøs 

fremdriftsplan så må bevilgningene over statsbudsjettet, til utbygging i de områdene som de 

kommersielle aktørene ikke finner det lønnsomt å bygge ut i, økes kraftig. 

 

Begrunnelse.  

Oppland er dårligst i landet med en medianhastighet på 15,4 mbit/s. Dette svekker fylkets 

konkurranseevne og fremtvinger pendling og fraflytting fra fylket.  

Vi mener at en slik skjevhet vil være konkurransevridende, være distriktsfiendtlig, innebære 

dårlig miljøpolitikk, og være i strid med ønsket om et levende lokalmiljø som har ambisjoner 

om vekst og utvikling.  

Utbyggingen av bredbånd vil være helt avgjørende for at vi skal kunne ta del i den 

teknologiske utviklingen i tida fremover, en utvikling som går stadig raskere.  

Dette igjen er helt avgjørende for å bevare vår konkurransekraft og for å bevare bosettingen i 

hele landet. Det at vi kan jobbe fra nær sagt hvor som helst i landet vil også gi svært positive 

sosiale effekter og ikke minst også store klimagevinster.   
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Vi mener at samferdsel og kommunikasjon er offentlige oppgaver og at det derfor tilligger 

staten å sørge for like konkurransevilkår. Det må jobbes for at alle i Norge skal få tilgang til et 

godt bredbånd, enten fast eller mobilt.  

Det må bevilges støtte til og bygges ut bredbånd i distriktene slik at det oppnås en 

medianhastighet på minst 100 mbit/s. 

 

Styrets merknad. 

Dette må utredes nærmere om det vil være praktisk mulig å få bygget ut høyhastighet 

bredbånd innen 2020. Styret viser til merknad til forslag 11 fra Sør-Aurdal Arbeiderparti. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 15 

Vang Arbeiderparti. 

E 16 Sandvika-Bergen.  

 

Forslag. 

E 16 Sandvika-Bergen må fullførast og vere den nordlege aust-vest forbindelsen.  

 

E 16 er den klart billigaste vegen å fullføre samanlikna med andre alternativ. I 2017 står ein 

100 % vintersikker veg over Filefjell ferdig, då må reststrekningane også bli bygd, slik at ein 

unngår flaskehalsar og får eit nordleg alternativ som bind landsdelar saman. I Valdres må 

rassikringsprosjektet Kvamskleive få oppstart i 2018 og parsellen Fagernes-Hande må bli 

prioritert i ny NTP 2018-29.  

 

Begrunning.  

E 16 over Filefjell står ferdig utbygd i 2017 og siste parsell, Øye-Eidsbru, skal vere ferdig i 

slutten av 2018. Ein har då ein ferdig utbygd og 100 prosent vintersikker veg dei 4 mila over 

fjellet. Det blir derfor viktig å bygge ut restpartia som har dårleg standard, og som gjer at ein 

får flaskehalsar som ikkje gjer vegen forutsigbar og trygg. Rassikringsprosjektet Kvamskleive 

er ferdig planlagt og står byggeklart. Fagernes-Hande, der trafikken gjennom Fagernes 

sentrum har ein ÅDT på over 10 000, må inn i NTP 2018-29. Strekninga er svært 

ulykkesbelasta med blant anna Reiessvingen. Vang AP meiner det er feil å bruke mange 
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milliardar på å vintersikre fleire fjellovergangar, inntil ein får ferdigstilt E 16 Sandvika-Bergen. 

Utbetring av Fv 33 over Tonsåsen med snarleg oppstart, planlegging og bygging av ny E 16 

mellom Nymoen og Olum og pågåande bygging av 4 felt mellom Hønefoss og Sandvika, gjer 

at reisetid for kjøretøy på E 16 vil bli kraftig redusert. E 16 når store 

befolkningskonsentrasjonar rundt Mjøsa, rundt Gardermoen, Romerike og Nord-Oslo. E 16 

er også viktig for trafikk til og frå Årdal på Fv 53 og Rv 5 via Sogn til Florø, samt at Fv 51 

over Valdresflye er den raskaste ferjefrie forbindelsen Bergen-Trondheim.  

Forslaget vert støtta av Vestre Slidre AP, Nord Aurdal AP, Øystre Slidre AP, Sør Aurdal Ap 

og Etnedal AP.  

 

Styrets merknad. 

Oppland Arbeiderparti har tidligere vedtak på at E16 må prioriteres som en av to hovedveier i 

øst/vest-forbindelsen. Våre tidligere vedtatte prioriteringer av utbygginger av riks- og 

jernbanenettet i Oppland relatert til NTP står ved lag og må følges opp av årsmøtet 2017. 

Strekninger på E16 som er prioritert i NTP 2014 – 2023, men ikke ferdigstilt, må derfor 

fortsatt prioriteres av Oppland Arbeiderparti. Øvrige, forslåtte delprosjekter på E16 må inn i 

ny NTP med oppstart snarest mulig etter 2021. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 16 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Bedre kollektivtilbud. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide for bedre kollektivtilbud på strekningen Gjøvik – 

Gardermoen – Oslo via Fylkesveg 33. Det må sikres timesavganger og gode rabatter for 

pendlere. 

 

Begrunnelse. 

Bil har en markedsandel på 80% i vår region, mens markedsandelen på buss er kun 8%. 

Kollektivtilbudet på strekningen Gjøvik – Gardermoen – Oslo via Fylkesveg 33 

(Timeekspressen) har kun avganger annenhver time, og svært begrenset avgang på helg og 

kveld. Dette medfører at reisende sørover og særlig pendlere til Gardermoen/Oslo ikke kan 

bruke Timeekspressen som et reelt transportalternativ. Vi må tilrettelegge for økt bruk av 
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kollektivtransport for å redusere klimautslipp. Gardermoen og Øvre Romerike er i stor vekst, 

og Oppland vil dra effekter av dette som en boregion. Det er derfor viktig å stimulere til 

oppgradering av kollektivtilbudet, slik at flere velger å bruke offentlig transport på reise og til 

jobb. Dette støttes også av konseptvalgutredningen (KVU) for transportsystemet Jaren 

(Oslo) – Gjøvik - Moelv, som peker på behov for bedre kollektivtransport mot Oslo og 

Gardermoen. Det må også arbeides for å skape gode rabattordninger for pendlere, slik at det 

er økonomisk lønnsomt å bruke offentlig transport sett opp imot bruk av privatbil.  

 

Styrets merknad. 

Styret viser til tidligere vedtak i årsmøter i Oppland Arbeiderparti, i 2016 «Kollektivtilbudet fra 

Mjøsbyene og Valdres til Oslo Lufthavn bør styrkes». Styret støtter intensjonen i vedtaket. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 17 

Gran Arbeiderparti. 

Helhetlig utbygging av RV 4. 

 

Forslag. 

Riksveg 4 fra Lunner grense til Jaren nærmer seg sluttføring. Lunner grense til Roa står 

foreløpig på vent. Statens vegvesen foreslår oppgradering fra Sandvoll til ny trasé forbi 

Amundrud. Gran Arbeiderparti ber om at utbygging av RV4 de 5 resterende kilometerne til 

nord for Lygna prioriteres, slik at vi får en sammenhengende, trafikksikker veg. Dette vil også 

på sikt muliggjøre flytting av et bomsnitt nord for Skisenteret. 

 

Begrunnelse. 

Statens vegvesens begrunnelse for oppgradering nord for Sandvoll, er fordeling av 

bominnkrevingen fordeles til to snitt; ett på grensa mellom Lunner/Gran og ett sør for Lygna.  

Gran Arbeiderparti krever at en bom nord for Jaren sees i sammenheng med utbedring av 

R4 forbi Lygna. Denne strekningen har dårlig standard og er ulykkesbelastet. Lygnaområdet 

med skisenteret er et meget brukt utfartssted for befolkningen på Hadeland, og en 

bomplassering sør for Lygna sees som urettferdig og vil være en unødig hindring i et 

folkehelseperspektiv.  R4 må også bygges ut i Akershus og Oslo og er i dag en irriterende 

trafikkpropp og ulykkesbelastet 
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Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Styret mener at Oppland Arbeiderparti må arbeide for, 

og forutsette, at prosjekter som ligger inne i NTP 2014-2023, fullføres snarest mulig. Rv4 er 

av de riksveiene som Oppland Arbeiderparti har prioritert gjennom flere rulleringen av NTP. 

Utbygging i Oppland, Oslo og Akershus må ses i sammenheng. Plassering av 

grensesnittene for innkreving av brukerbetaling må ses sammenheng med samhandlinga 

innad i en kommune. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 18 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Sikre god kommunikasjon sørover via fylkesveg 33. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide for helhetlig utbygging av fylkesveg 33, og arbeide aktivt 

for å sikre rassikringsmidler i Akershus.  

 

Begrunnelse. 

Konseptvalgutredningen (KVU) for transportsystemet Jaren (Oslo) – Gjøvik – Moelv, peker 

på behovet for forutsigbar og effektiv næringstransport på veg til Oslo og Gardermoen. 

Fylkesveg 33 er hovedferdselsåre mellom Gjøvik og Minnesund, og en viktig innfartsveg til 

E6. Fylkesveg 33 er nå utbedret og rassikret i Skreifjella. Det må sikres en helhetlig 

utbygging og videre utbedring inn i Akershus. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Styret viser til forslag til at handlingsprogram for 

fylkesveiene i Oppland er ute på høring. Prioriteringer av investeringsrammen må ses i 

sammenheng. Men styret støtter intensjonen om at Fv 33 må ses som del av en helhetlig 

tilnærming til veisystemet inn og ut av Oslo og Gjøvik-Gardermoen. 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 19 

Sel, Nord-Fron, Sør-Fron og Ringebu Arbeiderparti. 

Ny E6 Ringebu – Otta må fullføres innen 2023 i henhold til tidligere stortingsvedtak. 

 

Forslag. 

Stortinget må i ny NTP 2018 – 2029 prioritere og bekrefte at hele strekninga på 55 km fra 

Elstad i Ringebu fram til Otta påbegynnes raskest mulig i første 4-årsperiode og ferdigstilles 

senest 2023. Kommunestyrevedtak i kommunene Sel, Nord-Fron, Sør-Fron og Ringebu og 

vedtak i Oppland fylkesting, blant vedtak om delvis finansiering med bompenger, har vært 

basert på dette og en mest mulig sammenhengende utbygging. 

 

Begrunnelse. 

I Stortingets behandling av bompengeproposisjon 51S (2012-2013) og NTP 2014-2023 er 

utbygginga Ringebu – Otta splittet i 2 utbyggingsetapper; etappe 1 er Frya – Sjoa, etappe 2 

er Elstad-Frya og Sjoa-Otta. Det har hele veien vært lagt til grunn at etappene er deler av ett 

veiprosjekt med ferdigstillelse av etappe 2 senest i 2023, jfr. gjeldende NTP. Kommunene og 

fylkeskommunen har lagt inn som premiss for sine politiske vedtak at brukerbetalinga for å 

kjøre 55 km ny E6 fra Elstad i Ringebu til Otta i Sel skal være 100-115 kr. Det var ved 

behandlingen av NTP i 2013 enighet mellom kommunen/fylkeskommunen og staten om at all 

brukerbetaling skulle disponeres i finansieringa av etappe 1 Frya – Sjoa (33 km). Etappe 2 

skulle være fullt ut statlig finansiert. Når etappe 2 åpnes skal det imidlertid plasseres to nye 

bompengegrensesnitt nord og sør for etappe 1. Samlet brukerbetaling for å kjøre 55 km, dvs. 

begge utbyggingsetappene, skal være den samme som det i dag koster å kjøre etappe 1, 33 

km fra Frya til Sjoa. Kostnaden ved å kjøre Frya – Sjoa skal med andre ord reduseres og 

differansen skal fordeles på to nye grensesnitt. 

Så lenge brukerne venter på ferdigstillelse av etappe 2 betaler man i prinsippet 100% for 

60% fullført utbygging. Denne innkrevingsperioden må gjøres kortest mulig.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget. Styret viser til tidligere årsmøtevedtak med relevans for dette 

forslaget. Det må forutsettes at Stortingets vedtak, blant annet i bompengeproposisjonen, 

basert på en sammenhengende utbygging følges opp.  
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 20 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Transportsystemet Jaren (Oslo) -Gjøvik – Moelv. Høringsuttalelse til KVU. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti er svært glad for at det nå foreligger en Konsekvensutredning 

(KVU) for både vei- og jernbaneløsninger i og omkring Gjøvik by.  Dette utrednings-

arbeidet er en grundig drøfting av de ulike utfordringer, behov og løsninger som en kan 

tenke seg som aktuelle. Årsmøtet slutter seg til anbefalingen når det gjelder framtidig 

jernbaneløsning, men vil derimot på det sterkeste be om at den anbefalte løsningen med 

fortsatt gjennomgangs-trafikk for Rv4 på Mjøsstranda ikke blir den gjeldende, men 

istedet tunnelalternativet.    

 

Begrunnelse. 

Bystrategien peker på at dalføret med rv. 4 utgjør en barriere som vanskeliggjør 

forbindelser for sykkel mellom sør- og nordbyen.  Rv. 4 hemmer derfor muligheten for å 

tilrettelegge for flere krysningspunkt for gående og syklende. For byliv og utvikling av 

sentrum mot Mjøsa forutsetter dette store tiltak for å passere barrierene som rv. 4 og 

jernbanen utgjør.  Miljøkulvert langs Mjøsstranda vil i så måte bygge oppunder målet om 

å knytte byen i seg selv tettere sammen, men også å knytte byen tettere til Mjøsa.   

Gjøvik skal bli mere by med urbane kvaliteter og byrom, fortettes og knyttes tettere mot 

Mjøsa. Ved å få rv. 4 i tunnel vil man redusere barrierevirkningen i sentrum og legge til 

rette for økt gåing og sykling og på den måten oppnå mer urbanitet.  

Vi kan derfor ikke akseptere en fortsatt langsiktig veiløsning via dagens trasse på 

Mjøsstranda. Når det gjelder fv 33, anbefales det i KVU-en en ny trasé for fv. 33 i tunnel 

opp mot Kallerud. Fv. 33 gjennom Gjøvik er den vegstrekningen med høyest 

trafikkbelastning, og en helhetlig løsning mellom fv. 33 og rv. 4 som ikke medfører økt 

belastning på boligområdene og reduserer unødig gjennomgangstrafikk i Gjøvik bør 

være den foretrukne løsningen. 
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Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Styret mener det er viktig at utbygging av riksveier og 

jernbane i nødvendig grad tar hensyn til nærmiljøet og lokal utvikling. Utbygging av Rv4 og 

Gjøvikbanen må derfor skje i tett dialog med Gjøvik kommune. Det må tas hensyn til 

bomiljøet og byutvikling. Det er krevende å gå inn på detaljene i KVU, men styret støtter 

intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 21 

Lunner Arbeiderparti.  

Det må satses på Gjøvikbanen nå! 

 

Forslag. 

Gjøvikbanen må snarest mulig bygges ut slik at kjøretiden reduseres. Gjøvik må få 

togavgang minst hver time og antall avganger må økes. I tråd med nylig framlagt KVU må 

NTP inneholde formuleringer om ny trase og dobbeltsporet bane på strekningen Oslo S – 

Roa. Midler til videre planlegging og bygging av dette må innarbeides i ny NTP. Planene må 

på lengre sikt bidra til at Gjøvikbanen forlenges og knyttes sammen med Dovrebanen. 

 

Begrunnelse.  

Vest-Oppland er en vekstregion og potensiale for videre vekst både på kort og lang sikt er 

stort. Dette gjelder både vekst i antall arbeidsplasser og nye innbyggere. Dette er bra for hele 

Oppland. Derfor er det viktig å “vanne der det spirer”. 

 

Skal vi lykkes med å hente ut potensialet i vår region er vi avhengig av å ha en moderne 

infrastruktur tilpasset de krav og forventninger befolkning og næringsliv stiller. Gjøvikbanen 

er i så måte av stor betydning for utvikling av kommunene våre og for person- og nærtrafikk 

til og fra Oslo. I 2013 ble det ble fraktet 1,3 mill. passasjerer på banestrekningen, og NSB 

Gjøvikbanen rapporterer at de hadde en vekst i passasjerene på drøye 3 % i 2014. 

 

Dette medfører at banen i 2014 fraktet mer enn 800 000 passasjerer internt i Akershus og 

Oslo og over 530 000 til og fra stasjoner i Oppland. Dette er vesentlig høyere trafikk en det vi 
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finner på de ytre banestrekningene i IC-området. Vi mener dette må vektlegges når vi skal 

vurdere hvordan jernbanenettet skal bygges ut i vårt fylke. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til likelydende forslag til årsmøtet i 2016. 

Styret viser til fylkesvalgprogram 2015-2019 hvor en helhetlig prioritering av Gjøvikbanen 

løftes frem for flere avganger, nytt togmateriell, strømforsyning og nytt krysningsspor. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 22 

Gran Arbeiderparti. 

Gjøvikbanen. 

 

Forslag. 

Gjøvikbanen må snarest mulig få timesavganger fra/til Gjøvik der første tog er på Gjøvik før  

Kl. 08.00 på hverdager. Investeringsmidlene må økes. Gjøvikbanen trenger nytt 

banelegeme, 

oppgraderte stasjoner, sikker strømforsyning og krysningsspor. Dette 

må prioriteres i neste NTP. I tillegg må det gjennomføres et 

planarbeid for å avklare hvordan Gjøvikbanen skal føres ut av Oslo. 

 

Begrunnelse. 

Banelegemet til Gjøvikbanen er fra 1900 med noen oppgraderinger. Persontrafikken fra 

Gjøvik/Hadeland og inn til Oslo er større enn tilsvarende på østsida av Mjøsa. Dessverre har 

kjøretida økt siden 1980-tallet, og ført til økt biltrafikk på R4. Dette skyldes svingete og slitt 

banelegeme, utdatert vognmateriell og manglende krysningsspor/godstrafikk på 

Bergensbanen. I tillegg er strømforsyninga nord for Jaren stasjon utilstrekkelig til kjøring av 

flere vognsett samtidig.  

Gran Arbeiderparti mener at Gjøvikbanen og Stor-Oslo Nord må prioriteres og tiltak 
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iverksettes som både avhjelper bosetningspresset på Oslo og gir positive impulser til økt 

bosetning/ etablering av arbeidsplasser langs Gjøvikbanen. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til fylkesvalgprogram 2015-2019 hvor en helhetlig prioritering av Gjøvikbanen 

løftes frem for flere avganger, nytt togmateriell, strømforsyning og nytt krysningsspor. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 23 

Nord-Aurdal Arbeiderparti.  

Forslaget støttes av: Sør Aurdal Arbeiderparti, Vestre Slidre Arbeiderparti, Vang 

Arbeiderparti, Øystre Slidre Arbeiderparti, Etnedal Arbeiderparti. 

Reiseliv. 

 

Forslag. 

Utvikle Fagernes Lufthavn, Leirin til en helårs Charterflyplass med markedsstøtte og 

Charterfond.  

 

Begrunnelse.  

Legge til rette for at Mulighetsstudien for Fagernes Lufthavn, Leirin kan få muligheter i et 5 

årsperspektiv til å etablere seg som helårs - charterflyplass. 

Oppland er av de beste reiselivsfylkene og i samarbeid med flere andre tilgrensende fylker vil 

satsingen på reiselivet være avgjørende for vekst og verdiskapning. 

 

Styrets merknad. 

Forslaget er i tråd med tidligere vedtak i Oppland Arbeiderparti og er derfor gjeldende politikk 

som følges opp av politisk ledelse i Oppland fylkeskommune. Styret støtter forslaget. 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 24 

Nord-Aurdal Arbeiderparti.  

Forslaget støttes av: Sør Aurdal Arbeiderparti, Vestre Slidre Arbeiderparti, Vang 

Arbeiderparti, Øystre Slidre Arbeiderparti, Etnedal Arbeiderparti. 

Samferdsel. 

 

Forslag. 

Satsing på Fagernes Lufthamn, Leirin. 

 

Begrunnelse. 

Dersom mulighetsstudien for Fagernes Lufthamn, Leirin som helårs Charterflyplass viser seg 

å trenge flere muligheter for å lykkes må det vurderes å gjeninnføre ruteflyginger på Leirin. 

Dette må vurderes i en helhetlig satsing på flyplassen i en destinasjonsutvikling 

 

Styrets merknad. 

Det vises til styrets merknad under forslag 23 fra Nord-Aurdal Arbeiderparti.  

Det er viktig å holde fast med arbeidet for å sikre rammebetingelser for å kunne videreføre 

Leirin som en attraktiv og stabil destinasjon for chartertrafikk.  

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomitéen for politiske saker. 
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Skole, kunnskap og kompetanse. 

 

Forslag nr. 25 

Sør-Aurdal Arbeiderparti. 

Bemanningsnorm i barnehagene. 

 

Forslag. 

Vi forventer en konkret norm som sier eksakt hvor mange barn det skal være per ansatt på 

en avdeling i barnehagen.  

 

Begrunnelse.  

Slik som det er i barnehagene i Norge i dag, er det ingen norm som forteller hvor mange 

ansatte det skal være totalt i forhold til antall barn, bare hvor mange barnehagelærere det 

skal være. Det er vedtatt at det skal komme en norm innen 2020, men det er ikke fort nok. Vi 

forventer at den er på plass mye før. Barnehage er ikke bare pass av barn, som gjøres av 

hvem som helst. Barn i gruppe, som i barnehage, gir andre muligheter og utfordringer som er 

avgjørende for kvaliteten på barnehagetilbudet, og som personalet har kunnskap om.   

 

Styrets merknad.  

Støtte intensjonen i forslaget. Det er nevnt i det nye partiprogrammet. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

 

Forslag nr. 26 

Sør-Aurdal Arbeiderparti. 

Pedagogtettheten i barnehagene.  

 

Forslag 

Barnehagen er den første læringsarena barn møter. Vi ønsker en tettere pedagogtetthet enn 

det vi har i dag. 50 % av grunnbemanningen må være utdannet barnehagelærere. 
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Begrunnelse. 

Tidlig innsats i skolen er en av satsningsområdene til Arbeiderpartiet. Det må starte allerede i 

barnehagen. Det er her den første læringsarenaen til barn starter.  Vi har aldri før sett så 

mange 1. åringer i barnehagene i Norge som nå. Det er barnehagelærere som har den 

største pedagogiske kunnskapen om barn, og det er de som skal være i det direkte arbeidet 

med barna. Det er de som er utdannet for å sørge for god pedagogisk tilbud til alle barn i 

barnehagen. Det blir stadig mer krav til skriftlig dokumentasjon og testing, og for at det ikke 

skal stjele av barnas tid må pedagogtettheten og økes av den grunn. Forskning viser at de 

ansattes kunnskap om barn er en av de viktigste faktorene for kvaliteten på 

barnehagetilbudet 

 

Styrets merknad. 

Dette er likelydende i forslag til nytt partiprogram for arbeiderpartiet.   

  

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

 

Forslag nr. 27 

AUF i Oppland. 

Veien til høyere utdanning. 

 

Forslag. 

Det skal innføres kjønnspoeng i studier hvor ett kjønn er representert med mindre enn 30 %. 

Statens lånekasse gir lån til betaling av privatisteksamen, som gjøres om til stipend ved 

bestått eksamen. 

 

Begrunnelse. 

Samfunnet har et ansvar for at det utdannes nok personer til det som vil bli etterspurt i 

framtida. Dette må gjøres gjennom god rådgivning om arbeidsmuligheter til elever som står 

overfor utdanningsvalg. Men også gjennom opprettelse av studieplasser innen gitte felt kan 

man bidra til å sikre at samfunnets behov for arbeidskraft dekkes. Det må opprettes flere 

studieplasser innen grønne utdanninger, samt rette utdanninger som tidligere har gitt 

kompetanse innen petroleum, til heller å fokusere på fornybare næringer. Det er nødvendig å 

innføre kjønnspoeng og likestillingsstipend for å sikre jevnere kjønnsfordeling på en rekke 

studier innen høyere utdanning. Spesielt gjelder dette innen ulike helsefag, samt tekniske 
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fag. Høyre og FrP valgte å øke prisen for å ta eksamen som privatist. En endring som gjør 

det vanskeligere for personer med lavere resurser å ta opp igjen eksamener.  Det kan være 

mange ulike grunner til at enkelte velger å ta privatisteksamen. Men de har til felles at de 

ønsker å gjøre en innsats for å få seg en utdannelse. AUF er opptatt av at kunnskap ikke 

skal forbeholdes noen få, og at alle skal ha like gode utdanningsmuligheter uavhengig av 

foreldrenes økonomi. Norge trenger kunnskapsrike mennesker i fremtiden. Vi kan ikke 

akseptere at høye eksamensgebyrer hindrer unge mennesker i å nå sine mål. 

 

Styrets merknad. 

Vi ønsker å utjevne forskjeller i samfunnet. Alle skal med. Utdanning og kunnskap er viktig 

for å minske forskjellene i samfunnet. Det er ikke prisen på eksamen som skal sette 

begrensninger for muligheter til å avlegge eksamen blant studenter. Vi støtter intensjonen i 

forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 28 

AUF i Oppland. 

Den offentlige fellesskolen. 

 

Forslag til uttalelse. 

Høyre og FrP regjeringa har gjennomført endringer i privatskoleloven som har medført at 

man ikke lengre må ha et religiøst eller annet pedagogisk alternativ enn den offentlige skolen 

for å starte opp privatskoler. Dette utfordrer den norske fellesskolen og kan på sikt være med 

på å undergrave den. Opprettelse av kommersielle privatskoler truer fellesskolen fordi 

ressurser fra skolesektoren flyttes fra den offentlige drevne skolene til de private. Flere 

privatskoler i Norge har vist seg å bryte loven ved å ta ut utbytte. Dette gjør de ved å finne 

måter å omgå regelverket på. Man har også sett eksempler på privatskoler som slår seg selv 

konkurs og legger ned, som resultat må det offentlige overta skoledriften. Dette er ikke med 

på å sikre en forutsigbar skolehverdag for våre elever. Oppland Arbeiderparti er opptatt av at 

alle elever, uansett hvor de bor i landet skal ha en god skolegang. Ved at det offentlige driver 

utdanningstilbudet sikrer man en rettferdig ressursfordeling i hele landet, også der det ikke 

lønner seg å drive skole for kommersielle skoleselskaper. En bred og mangfoldig fellesskole 

har alltid vært et viktig prosjekt for Oppland Arbeiderparti. Dette må skje i offentlig regi og 

avhenger av at vi strammer inn dagens regelverk for privatskoler. 

 

Oppland Arbeiderparti vil: 
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 At konsesjoner til privat skoledrift skal være tidsbegrenset, med krav om ny 
søknadsprosess og mulighet til demokratisk innvirkning. 

 Styrke utdanningsdirektoratet og tilsynet med eksisterende privatskoler innen norsk 
utdanning. 

 Gi strengere bøter til de som tar ut utbytte fra norsk skole.  
 At kommuner og fylkeskommuner skal ha vetorett mot etablering av skoler som ikke 

er offentlige. 
 Endre privatskoleloven slik at kun skoler med et klart pedagogisk alternativ til den 

offentlig skolen gis statsstøtte.  
 Utvikle religions- og livssynsfaget til et mer inkluderende fag og dermed fjerne «K» fra 

KRLE-faget. 
 Sidemålsundervisningen skal starte fra 1. klasse i barneskolen.  

Kvalitet i fellesskolen. 

Behovet for kompetanse i fremtidens arbeidsliv vil i mye større grad være preget av 

anvendelse av kunnskap. En kritisk gjennomgang av kompetansemålene og læreplanene er 

helt avgjørende for lærerens undervisning og elevens læring. Oppland Arbeiderparti mener 

det er nødvendig at læreplanene gjennomgås, revideres og tilpasses for fremtiden. Det er 

nødvendig at antall kompetansemål i læreplanen reduseres kraftig, i tråd med Ludvigsen 

utvalget. Kompetansemålene må i større grad enn i dag gjenspeile de overordnede målene 

for opplæring i skolen. Frafallet i den videregående skolen er en trussel mot behovet for 

kompetanse som vi vil få i framtida. For å forhindre at elever faller fra er det viktig med tidlig 

innsats. Man trenger at læreren kan se og følge opp hver enkelt elev – dette bør gjøres 

gjennom en nasjonal lærernorm. Man må øke antall pedagoger i den norske skolen og ha en 

helsesøster til stede på skolen hver eneste dag som elever kan snakke med når problemet 

oppstår, ikke kun den dagen man har råd til å ha en helsesøster tilstede på skolen. 

Seksualundervisningen i skolen er i dag for dårlig. Vi må ha en seksualundervisning som 

forklarer grensesetting, legninger, kroppspress og kjønnssykdommer. Det må i tillegg være 

seksualundervisning gjennom hele skoleløpet, også i videregående skole. 

 

Oppland Arbeiderparti vil: 

 Innføre nasjonal lærernorm. 
 Øke antall pedagoger i den norske skolen. 
 Innføre en nasjonal bemanningsnorm i skolehelsetjenesten etter Helsedirektoratets 

anbefalinger. 
 Kraftig redusere antall fagspesifikke kompetansemål i skolen. 
 Videreutvikle og styrke mulighetene for forsering i alle basisfag gjennom grunnskolen 

og videregående.  
 Seksualundervisningen må profesjonaliseres og undervises gjennom hele skoleløpet. 

Også i den videregående skolen. 
 

Framtidas IKT-løft i den norske skolen. 

Den teknologiske utviklingen har gått så raskt at mange norske kommuner og 

fylkeskommuner ikke har klart å holde skolene så oppdatert på teknologisk utstyr som de 

burde være i 2016. For å sikre at den norske skolen innhenter det teknologiske etterslepet og 

er tilstrekkelig forberedt for den videre teknologiske utviklingen som kommer, mener Oppland 

Arbeiderparti man må ha en helhetlig gjennomgang og oppgradering av den teknologiske 

infrastrukturen i norsk skole. Undervisningen må i lang større grad tilpasses det 21. Århundre 
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med bruk av digitale læremidler i alle fag. For å få til et løft i den teknologiske infrastrukturen i 

skolen er man avhengig av at kommuner og fylkeskommuner får midler som gjør det mulig å 

gjennomføre. Omfattende forskning peker på viktigheten av at skolen legger til rette for 

utvikling og kreativitet samt vilje og evne til å utforske og skape. Oppland Arbeiderparti 

mener derfor at IKT og koding må bli en del av lærerutdanningen og læreplanen. 

 

Oppland Arbeiderparti vil: 

 Ha en helhetlig gjennomgang og oppgradering av den teknologiske infrastrukturen i 
hele grunnskolen og videregående utdanning. 

 At det ved denne oppgraderingen følger med økonomiske midler som gjøre 
kommunene og fylkeskommunene i stand til å ruste opp den teknologiske 
infrastrukturen. 

 Innen 2020 skal det være 1:1 elev-digitalt hjelpemiddel i hele det norske 
utdanningsløpet. 

 Bruke internett i eksamenssituasjoner der det er formålstjenlig. 
 Ha koding inn i læreplanen og IKT som en grunnleggende kompetanse på lik linje 

med basisfagene. 
 

Styrets merknad. 

Det å styrke den norske fellesskolen bidrar til å motvirke skiller og motsetninger i samfunnet. 

Vi vil hindre ytterligere privatisering av skolen og forsvare og fornye fellesskolen. Den 

offentlige fellesskolen må lede an i nytenkning og skoleutvikling som gir økt læring og 

motivasjon og kommer alle elevene til gode. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

 

Forslag nr. 29 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Flere læreplasser. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal sikre opprettelse av flere læreplasser. Det må jobbes aktivt med å 

få økte statlige økonomiske virkemidler til oppfølgning av lærlinger.  
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Begrunnelse. 

Det er et stort underskudd av læreplasser. Dette medfører store utfordringer for vår ungdom, 

som ikke kommer seg videre med utdannelse eller jobb. Frafall fra videregående opplæring 

er et kjent begrep, som alle jobber for å unngå. Det offentlige må ta et større ansvar for å 

sikre tilstrekkelig med læreplasser, og herunder sikre økte økonomiske virkemidler nasjonalt 

øremerket oppfølgning av lærlinger. 

 

Styrets merknad. 

Læreplasser er vesentlig for å fullføre en fagutdanning. I samarbeid med fagbevegelsen 

jobber vi for at flere skal gjennomføre utdanningsløpet og redusere frafallet. Vi støtter 

intensjonen i forslaget  

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 30 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Bedre overganger mellom grunnskole og videregående opplæring. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal sørge for bedre overganger for elever mellom grunnskole og 

videregående opplæring. 

 

Begrunnelse. 

Overganger mellom utdanningsnivåene er sårbare, og det er svært viktig at disse 

overgangene blir gode. Det må derfor sikres bedre overganger mellom grunnskole og 

videregående opplæring, slik at elever får best mulig grunnlag til å mestre og fullføre den 

videregående opplæringen.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Det er flere mulige løsninger som også praktiseres 

innenfor dette området. Besøksdager der ungdomsskoleelever får hospitere for å få innblikk 

hva de forskjellige studieretninger innebærer. De som har behov for flere slike dager kan og 

få tilbud om dette. 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

 

Forslag nr. 31 

Lunner Arbeiderparti.  

Lærertetthet i grunnskolen. 

 

Forslag. 

Lunner Arbeiderparti mener at det er viktig at det jobbes for å ansette flere lærere i skolen. 

Det bør derfor arbeides for å innføre en norm for lærertetthet i ordinær undervisning. 

 

Begrunnelse.  

Arbeiderpartiet er opptatt av et likeverdig skoletilbud for alle grunnskoleelever i Norge.  

Begreper som fellesskolen og enhetsskolen blir brukt for å beskrive en skole der alle elever 

har like muligheter, uavhengig av sosio-økonomiske og demografiske faktorer.   

I det siste er det kommet fram at midler som Stortinget bevilger til økt lærertetthet ikke 

kommer skolene og elevene til gode.  I løpet av de siste 8 årene er det bevilget over 4 mrd. 

kroner til økt lærertetthet, samtidig som tall fra GSI viser at lærertettheten i ordinær 

undervisning har stått på stedet hvil.  I enkelte kommuner er lærertettheten til og med blitt 

redusert i perioden til tross for satsingen fra sentralt hold. 

 

Etter vårt syn vil det å innføre en minstenorm om et maksimalt antall elever pr. lærerårsverk 

på skolenivå være en av forutsetningene for å få til et mer likeverdig tilbud.  I dag er det alt 

for stor variasjon i lærertetthet mellom sammenlignbare kommuner og mellom 

sammenlignbare skoler. Vi mener at denne betydelige variasjonen i lærertettheten utfordrer 

det grunnleggende prinsippet i norsk skole om et likeverdig opplæringstilbud. 

 

Styrets merknad. 

I forslag til nytt partiprogram er flere lærere, med mer tid og tillit til hver enkelt elev foreslått. 

Dette for å få en mindre byråkratisk hverdag og der læreren selv kan velge hvilke metoder og 

verktøy som er best i sitt pedagogiske arbeid.  

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 32 

Gran Arbeiderparti. 

Tidlig fremmedspråkundervisning i barneskolen. 

 

Forslag. 

Språk er en nøkkelkompetanse i det 21. århundre og flerspråklighet er en ressurs for den 

enkelte og for samfunnet. Gran Arbeiderparti ber Arbeiderpartiet arbeider for at 

fremmedspråk skal være blant fagene i barneskolen, jfr. forsøk med tidlig start fremmedspråk 

2010 – 2012 (Stoltenberg II-regjeringen) 

 

Begrunnelse. 

På en av våre barneskoler i Gran (Moen skole) lærer elevene fransk, spansk og tysk i tillegg 

til engelsk og norsk fra starten av.  Skolen har over år hatt svært gode resultatet på 

nasjonale prøver i grunnleggende ferdigheter både i lesing, regning og engelsk. Vi mener at 

skolens systematiske arbeid og positive holdning til språkopplæring og kulturforståelse er 

svært viktig for resultatene. I tillegg kommer god skoleledelse, høyt utdannede og 

kompetente lærere i et godt arbeids- og læringsmiljø. 

 

Styrets merknad. 

Dette høres spennende ut. Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Helse, velferd. 

 

Forslag nr. 33 

AUF i Oppland. 

Anti- antibiotika. 

 

Forslag. 

Norge skal jobbe for et internasjonalt regelverk som skal redusere overforbruket av 

antibiotika i verden. Vi skal stille større krav til bruk av antibiotika i både Norge og verden. 
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Begrunnelse. 

Dagens overforbruk av antibiotika fører til flere og flere resistente bakterier, og selv de 

enkleste infeksjoner kan i fremtiden bli dødelige. Allerede den dag i dag dør over 64 000 

europeere og amerikanere av resistente bakterier hvert år. Med mindre utviklingen snur, 

estimeres 10 millioner døde hvert år til 2050 i verden. Verdens helseorganisasjon(WHO) har 

allerede ropt varsko og mener dagens antibiotikabruk er den største trusselen mot 

folkehelse. Forekomsten av MRSA og tarmbakterien ESBL øker eksponentielt, og 

infeksjonene vil derfor spille en større rolle i fremtiden.  60-80% av all antibiotika i verden i 

dag går til matproduksjon. Utfordringen er allerede stor, og hvis ingen gjør noe med den så 

kan den bli katastrofal. AUF i Oppland mener Norge må gå foran for å begrense bruken av 

antibiotika. For hver dag man ikke gjør noe med problemet, kommer det til å bli vanskeligere 

om ikke umulig å finne en løsning. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker.  

 

Forslag nr. 34 

AUF i Oppland. 

Barnefattigdommen i Norge. 

 

Forslag. 

Overgangsstønaden skal økes til 2,5 G, overgangsstønaden skal være noe man kan benytte 

seg av i opptil 5 år med særskilte grunner og overgangsstønaden ikke skal skattes av, men 

utbetales slik som pensjonsordningen 

 

Begrunnelse. 

I dag er det mange barn som vokser opp i fattige familier i Norge. Ca. 10% av alle barn 

vokser opp i fattige familier. 40 % av disse fattige familiene er enslig forsørgere. Dagens blå-

blå regjering har i et raskt tempo fjernet handlefriheten og velferdsgodene til utsatte grupper i 

samfunnet. Arbeiderpartiet mener det er viktig at velferdsstaten stiller opp for alle. 

Barnefattigdommen på bekjempes med forskjellige tiltak og innenfor politiske arenaer. I dag 

har vi en ordning som heter overgangsstønad. Dette er en økonomisk ordning som man har 

rett til i tre år for å hjelpe eneforsørgere gjennom den første tiden for foreldre. Støtten 

reguleres etter inntekt. Overgangsstønaden har blitt gradvis kuttet de siste årene og i januar 

2016 strammet regjeringen kraftig inn på ordningen. Fra og med januar vil også alle som 

mottar overgangsstønad bli trukket i skatt som om det var en ordinær inntekt. Dette er ikke 
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måten å bekjempe dagens barnefattigdom som stadig øker, ved å ta de små summene som 

spares inn fra dem som trenger dem aller mest. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 35 

Østre Toten Arbeiderparti. 

Boligsosial politikk for unge i etableringsfasen. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal stimulere til å øke andelen offentlig eide boliger, for å sikre at 

unge i etableringsfasen enklere kan etablere seg.  

 

Begrunnelse. 

Det norske boligmarkedet er svært markedsstyrt, og tjener i liten grad boligsosiale tiltak for 

de som ikke kan klare innskuddene. Mange unge sliter med å komme seg inn på 

boligmarkedet på grunn av høye boligpriser både til leie og eie. Vi må jobbe for å få styre 

norsk boligpolitikk i et mer sosialt spor, der det offentlige kan tilby rimeligere boliger til leie for 

unge i etableringsfasen.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 36 

 

Lillehammer Arbeiderparti. 

 

Trygghet for eldre. 

 

Forslag. 

Eldre må, enten de bor i egen bolig, i omsorgsbolig eller på sykehjem, kunne føle seg trygge 

og ta del i samfunnet på lik linje med andre. Offentlige tjenester, økonomiske og teknologiske 

virkemidler som skal bidra til dette må styrkes og bli mer fleksible. 

 

Begrunnelse. 

Det er viktig at den enkelte eldre skal føle trygghet og verdighet i hverdagen. Alle eldre må få 

mulighet til å delta i samfunnet gjennom bedre tilrettelegging av økonomiske og teknologiske 

virkemidler og større fleksibilitet i offentlige tjenester, enten de bor hjemme, i omsorgsbolig 

eller på sykehjem. Dette omhandler blant annet utforming av bolig og tilrettelegging av 

tekniske hjelpemidler, rutiner for sykepleie og hjemmehjelp, tilgang til og tilrettelegging av 

transportmidler, kommunikasjonsteknologi osv.   

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget.  

 

Styrets innstilling.  

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Sykehusstruktur. 

 

Forslag nr. 37 

 

Lillehammer Arbeiderparti. 

 

Organisering av spesialisthelsetjenesten. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti har som grunnholdning at norske sykehus skal ledes på en måte som 

gir tillit i befolkningen, og at sykehusene bør underlegges folkevalgt styring Oppland 

Arbeiderparti går inn for at Foretaksmodellen må evalueres og eventuelt avvikles.  

Oppland Arbeiderparti arbeide for at spesialisthelsetilbudet i Oppland utvikler seg på et 

helsefaglig grunnlag, uavhengig av urimelige bindinger til andre fylker. 
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Styrets merknad. 

Styret viser til at det er gjennomført flere evalueringer av foretaksmodellen og at regjeringen 

Solberg fjernet ordningen der lokale folkevalgte ble oppnevnt i styrene for foretakene.  

I forslaget til program for neste stortingsperiode er det foreslått å dele Helse Sør-Øst for 

bedre styring og drift, ha stedlig ledelse og plassjef med vide fullmakter, samt sørge for økt 

politisk styring av sykehusene i en regionalisert modell med tre nivåer. 

Styret mener det må være en forutsetning at det er samme organisering i begge fylkene. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 38 

Nord-Aurdal Arbeiderparti.  

Forslaget støttes av: Sør Aurdal Arbeiderparti, Vestre Slidre Arbeiderparti, Vang 

Arbeiderparti, Øystre Slidre Arbeiderparti, Etnedal Arbeiderparti. 

Lokalmedisinske sentra. 

 

Forslag. 

Utvikle Lokalmedisinske sentra i tråd med samhandlingsreformen ved å prøve ut en modell 

med akuttmedisiner i beredskapsturnus på LMS, Fagernes og Otta. 

 

Begrunnelse.  

Intensjonen med samhandlingsreformen er at sykehusene skal bli mer spesialiserte og at 

pasientene skal ferdigbehandles i kommunene og lokalmedisinske sentra. Det må da 

tilpasses en modell som gjør det mulig med akuttmedisiner på LMS og at nødvendig 

utprøving kan starte. Modellen er allerede redegjort for i et prosjekt mellom Sykehuset 

Innlandet og Valdres Lokalmedisinske senter, Fagernes og Nord-Gudbrandsdal LMS, Otta.  
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Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonene i forslaget.  

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 39 

Sel Arbeiderparti. 

Desentraliserte spesialhelsetjenester ved lokalmedisinske sentra i Oppland. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti vil forsterke påtrykket for at flere pasienter skal få sine behov for 

spesialisthelsetjenester dekket ved de lokalmedisinske sentrene i Oppland. Interne planer i 

Sykehuset Innlandet for en forsterket satsing på LMS-ene og desentraliserte tilbud må følges 

opp i foretakets budsjetter og overordnede strategier. 

 

Begrunnelse. 

Sykehuset Innlandet sluttførte i 2016 en rapport som viser et stort potensiale for å 

desentralisere behandling fra sykehusene til de lokalmedisinske sentrene. Dette gjelder 

poliklinisk behandling og dagbehandling, men også døgnbehandling. Den fremtidige 

sykehusstrukturen i Innlandet er nå ute på høring. Uansett hvilke sykehusmodell som blir 

valgt for Innlandet er ett av målene i den nye strukturen å legge til rette for mer 

desentralisering og flere desentraliserte spesialhelsetjenester. Ved i større grad å samle de 

mest spesialiserte behandlingene vil det kunne frigjøre ressurser og kompetanse til å 

desentralisere flere tjenester.  

Det vil være viktig at Arbeiderpartiet i Oppland sender tydelige signaler for å sikre bred og 

god videreutvikling av Valdres Lokalmedisinske senter og Nord- Gudbrandsdal 

Lokalmedisinske senter. 

 

Styrets merknad. 

Forslaget samsvarer med årsmøtevedtak i 2016, og styret støtter forslaget. Styret viser til at 

programmet for Oppland Arbeiderpartiet også sier at det skal etableres et desentralisert 

tilbud på Hadeland 



43 
 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 40 

AUF i Oppland. 

Ja til nytt hovedsykehus i Innlandet. 

 

Forslag. 

Velferdssamfunnet vårt er i utvikling. Helsetjenestene våre blir stadig mer komplekse, noe 

som skyldes nye diagnoser, nye behandlingsmåter og ny teknologi. Utviklingen går raskere 

nå enn noen gang gjennom historien. Derfor er vi avhengig av at de offentlige 

velferdstilbudene utvikler seg i takt med samfunnet forøvrig. Dette åpner i tillegg nye 

muligheter for å desentralisere flere tjenester og gi bedre behandling tilpasset den enkelte 

pasient. 

I Innlandet har vi i dag flere sykehus, og i Mjøsregionen har både Gjøvik, Lillehammer, 

Elverum og Hamar sykehus med akuttfunksjoner. Dette er relativt store enheter, som er dyre 

å drifte og men ingen av de fire sykehusene har reell mulighet til å behandle hele pasienten. 

På grunn en aldrende bygningsmasse og for å sikre kvaliteten i helsetilbudet, så har 

Sykehuset Innlandet (SI) startet arbeidet med å evaluere dagens sykehusstruktur med mål 

om komme fram til en framtidig sykehusstruktur i Mjøsregionen.  

Da SI i november 2016 presenterte idefaserapporten, som er en analyse og et forslag til 

endring av struktur, la de fram fire forskjellige mulige modeller på framtidas sykehusstruktur.  

 

De forskjellige modellene er:  

1. Modell med nytt hovedsykehus ved Mjøsbrua (hovedsykehusmodellen) 

2. Modell med to store akuttsykehus i Mjøsregionen (to-sykehusmodellen) 

3. Modell med tre store akuttsykehus i Mjøsregionen (tre-sykehusmodellen) 

4. Modell med fire akuttsykehus i Mjøsregionen (fire-sykehusmodellen) og 

  nullalternativet 

 

Alle alternativene, med unntak av modell fire, er en endring av dagens struktur. I rapporten 

anbefaler SI en framtidig sykehusstruktur basert på modell én med et hovedsykehus. Dette 

fordi de mener denne løsningen gjør at man er best rustet for framtidas utfordringer. Denne 
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modellen setter sykehuset i stand til å behandle hele mennesket, og det sikrer god 

kompetanse gjennom et bredere rekrutteringsgrunnlag og større fagmiljøer. Et 

hovedsykehus gir den beste økonomiske bærekraften, og det frigjør midler til å tilby flere 

tjenester ute nær folk på lokalmedisinske sentre og helsehus. 

Medisinsk utvikling åpner store muligheter. Med økt kunnskap og stadig mer avansert utstyr 

kan flere mennesker behandles for flere sykdommer på en bedre måte enn tidligere. Noen 

tjenester kan bli mer spesialiserte i større fagmiljø, mens andre tjenester kan tilbys nærmere 

pasientens hjem. 

 

Den forventede levetid er omkring 20 år kortere for mennesker med alvorlige psykiske 

lidelser enn for den øvrige befolkningen. Nesten 60 prosent av overdødeligheten kan 

tilskrives somatiske sykdommer med stort potensial for forebygging. Mye tyder på at det 

svikter når det gjelder forebygging og behandling av vanlige somatiske sykdommer hos 

denne gruppen pasienter. Derfor vil det være viktig for denne gruppen at psykisk helsevern 

og somatikk samlokaliseres. 

 

Det er også viktig å utvikle de prehospitale tjenestene i Oppland. Det er særlig viktig når vi 

vet at det er tiden fra skaden oppstår til du ankommer sykehuset som er mest avgjørende for 

om man overlever ved alvorlige ulykker. Det er viktig å opprettholde luftambulansebasen på 

Dombås, men på luftambulansekartet er det for dårlig dekket opp i Mjøsregionen. Oppland 

Arbeiderparti krever derfor at det bevilges økte ressurser til å bygge ut de prehospitale 

tjenestene i Oppland, spesielt til en ny luftambulansebase i Mjøsregionen. 

I sin faglige vurdering argumenterer SI for at både tre-sykehusmodellen og fire-

sykehusmodellen ikke er "liv laga", og at de dermed ikke kan anbefale de løsningene for 

framtida. En to-sykehusmodell vil innebære et valg mellom Gjøvik og Lillehammer. Da mener 

Oppland Arbeiderparti at Opplands befolkning totalt sett er bedre tjent med et sykehus ved 

Mjøsbrua, og at en godt utbygd infrastruktur vil sikre bosetting i og rekruttering fra alle byene 

rundt Mjøsa. 

 

For Oppland Arbeiderparti er det viktigste med den kommende sykehusstrukturen at det skal 

være en struktur som sikrer den beste behandlingen for pasienten. Vi kan ikke akseptere at 

det skal være sånn at pasienter i Oppland og Hedmark ikke skal kunne bli behandlet ved et 

sykehus som kan behandle hele mennesket. 

Et hovedsykehus ved Mjøsa åpner muligheter til å samle spesialiserte tjenester og legge til 

rette for flere tjenester nærmere der pasienten bor. Det er også en gylden mulighet til å få 

flere helsekroner til Innlandet gjennom at vi kan investere i et oppdatert og moderne 

sykehusbygg. Oppland Arbeiderparti mener vi må satse på framtida, og framtida er et nytt 

komplett hovedsykehus ved Mjøsa. 
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Oppland Arbeiderparti mener at:  

 Det skal bygges et hovedsykehus ved Mjøsbrua, basert på modell én i Sykehuset 
Innlandets idéfaserapport. 

 De prehospitale tjenestene i Oppland skal styrkes i sin helhet, og at en ny 
luftambulansebase i Mjøsregionen må prioriteres.  

 En forutsetning for endring av sykehusstrukturen er at flere tjenester skal 
desentraliseres og tilbys nærmere der folk bor. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til at det pågår et omfattende arbeid med ny sykehusstruktur i Innlandet og at det 

er en rekke prosesser som ikke er fullt ut er ferdig på det nåværende tidspunkt. Forslaget fra 

AUF tar opp en rekke sentrale problemstillinger og forslag for hvordan en ny sykehusstruktur 

kan utvikles i Innlandet. Kommuner og fylkeskommuner er også i prosess med å utarbeide 

sine høringsuttalelser. Styret mener noen viktige forutsetninger må avklares før det kan tas 

en endelig beslutning. Det gjelder bl.a. balansen mellom de to fylkene, avklaring av 

arbeidsdelingen mellom et evnt. nytt framtidig hovedsykehus og de eksisterende 

sykehusene. I tillegg er samarbeid med utdanningsinstitusjoner og kommuner avgjørende for 

hvordan et helhetlig helsetilbud skal utvikles. Ambulanse og helikoptertilbudet må også ses i 

sammenheng med struktur. En grunnleggende forutsetning i arbeid med ny struktur må være 

at dagens sykehus gis mulighet til fortsatt utvikling faglig og medisinsk også i den tida 

utviklingsarbeidet pågår.  

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Internasjonalt. 

 

Forslag nr. 41 

AUF i Oppland. 

Nedrustning. 

 

Forslag. 

Norge skal arbeide for generell nedrustning av våpen internasjonalt. Norge skal ta initiativ og 

arbeide for ny strategisk nedrusting mellom Russland og USA 

 

Begrunnelse. 

Verden i dag har for mange, og ikke for få våpen. Årlig omsetter våpenindustrien strategiske 
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varer for milliarder på milliarder som blir brukt i væpnede konflikter. Det er varer som rammer 

sivilbefolkningen sterkt, og byr på mange politiske og etiske problemstillinger. AUF mener at 

den internasjonale våpenindustrien er et onde som vi ikke har behov for. Agenda 2063, som 

er utviklingsplanen for den Afrikanske union, har gått foran og satt seg et mål om et våpenfritt 

kontinent innen 2020. AUF mener Norge skal arbeide for generell nedrustning av våpen 

internasjonalt. Et av de viktigste humanitære nedrustningstiltakene Norge har bidratt med er 

rydding av miner og eksplosive krigsetterlatenskaper internasjonalt. Norge har en stolt 

historie, blant annet det internasjonale forbudet mot klasevåpen og det humanitære initiativet 

mot atomvåpen. Å rydde opp krigsetterlatenskaper er viktig for å kunne la lokalbefolkningen 

komme tilbake til normalen. Norge må enda gå foran når det kommer til fjerning av 

krigsetterlatenskaper og ta en ledende rolle i også opprydding av våpenlager for å begrense 

potensialet for destabilisering. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 42 

AUF i Oppland. 

Verden er urettferdig. 

 

Forslag til uttalelse. 

Verden er ikke fattig, den er urettferdig. Fattigdom kommer av og opprettholdes av strukturer 

som skaper ulikhet.  

Vi vet at de fattige ikke er fattige som følge av for lite penger i verden, men av skjev 

fordeling. Hungersnød og sult er ikke resultat av matmangel, men av retten til tilgang av mat. 

Eller vi ser at klimaendringene rammer de som har minst mulighet til å gjøre noe med dem 

eller tilpasse seg, hardest. Alt dette er resultat av skjev fordeling, og strukturell urettferdighet. 

Ulikhet, dårlige arbeidsforhold, likestillingsutfordringer, miljøforurensning og ulikhet sett i lys 

av internasjonale strukturer som gjør at noen grupper kan bli rike på bekostning av andre 

grupper. 

Å bygge en stabil stat på et råttent statsapparat med lite tillit er ingen lett oppgave. Derfor er 

noe av den beste bistanden Norge kan gi er til oppbygging av gode, solide og rettferdige 

institusjoner i andre land. Trygge institusjoner vil også bidra til flere investeringer og bedre 

handelsvilkår for utviklingsland, og er helt essensielle for økonomisk utvikling. Bistand skal 

ikke være veldedighet, men hjelp til selvhjelp, og den beste måten å gjøre det på er gjennom 

gode systemer, og juridiske rammeverk som ivaretar individets og fellesskapets interesser. 

Norsk utviklingspolitikk skal være tuftet på solidaritet, ikke veldedighet. En slik vridning vil 

bidra til en mer helhetlig utviklingspolitikk som bygger på en erkjennelse av at det ikke bare 
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er et spørsmål om bistand, men også om hvilken rolle Norge spiller i verden, eksempelvis 

gjennom investeringer.  

 

Oppland Arbeiderparti vil 

 Utvikling skal handle om å utjevne forskjeller, og dermed bekjempe fattigdom. 
 At norsk bistand skal være en feministisk bistand. 
 Norske bistandsprosjekter skal være fundert på solidaritet - ikke veldedighet. 
 Vi er kritiske til bistand som kun baserer seg på tjenesteyting og som ikke driver 

endringsarbeid. 
 At norsk bistand skal bidra til systematisk utvikling og oppbygging av sivilt samfunn. 
 At bistandsprosjekter skal bevilges penger i lange perspektiver og ha stabile rammer 
 At Norge skal bidra med nødhjelp når verden rammes av kriser. 
 Ha regelmessig dokumentasjon av oppnådde resultater for å sikre kunnskapsbasert 

bistand. 
 Bistandsnivået skal utgjøre 3 % av BNI innen 2029. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 43 

AUF i Oppland. 

Norsk eksport av strategiske varer. 

 

Forslag til uttalelse. 

Å selge strategisk, lisensbelagt materiell til autoritære regimer styrker disse regimenes 

militære kapasitet. Retningslinjene for norsk eksport av militært utstyr slår fast at 

menneskerettighetssituasjonen i mottakerlandet skal være avgjørende for vurderinger av 

lisenssøknader. I dagens operasjonalisering av retningslinjene bevares ikke intensjonen i 

regelverket. Menneskerettighetssituasjonen er ikke et reelt avslagsgrunnlag og i praksis er 

det kun utstyrets karakter som er avgjørende.  

I 2013 ble det eksportert militært utstyr til land som skraper bunnen av internasjonale 

menneskerettighetsrangeringer. Deriblant Egypt, De forente arabiske emirater, Algerie, 

Oman, Qatar og Saudi-Arabia. Ved å tillate salg av militært materiell til disse landene, 

legitimerer UD myndighetenes voldsmonopol og styrker deres evne til å undertrykke egen 

befolkning.  

Slik sluttbrukererklæring fungerer i dag gir erklæringen ingen garantier for faktisk sluttbruk. 

Skandalene med norsk militær materiell det siste året viser behovet for en styrket 

kontrollmekanisme som sikrer at strategiske varer ikke havner på avveie. Dersom 

sluttbrukererklæring skal ha effekt i praksis, er det essensielt at eksporten kontrolleres også i 

etterkant. Å styrke håndhevingsmekanismer for sluttbrukerdokumentasjon kan være en 

løsning på dette. Det finnes mange gode eksempler på velfungerende 



48 
 

sluttbrukererklæringsordninger i f. eks Tyskland og USA. Norge bør lære av dette og følgelig 

styrke ordningen. 

De folkevalgte er ansvarlige for eksport av norske strategiske varer. I dag får hverken 

stortingspolitikere eller det norske folk vite hvilke land som får kjøpe norsk materiell før UD 

leverer sin årlige stortingsmelding minst et halvt år etter eksportåret er over. Tidsaspektet 

ved saksgangen er et hinder for åpenhet og medfører begrensninger i innsyn og debatt rundt 

den faktiske eksporten. Det gjør det vanskelig for både Storting og sivilsamfunn å påse at 

reglene overholdes. For å kunne oppnå faktisk parlamentarisk kontroll, må åpenhet være et 

grunnleggende prinsipp i norsk eksportkontroll. En slik åpenhet kan styrkes ved å 

offentliggjøre lisensvurderinger både ved avslag og tilslag.  

For å sørge for at politikerne i større grad skal kunne ta ansvar for eksporten må de ha 

direkte mulighet til å påvirke dagens eksportpraksis. Derfor bør det vurderes om det skal 

opprettes et parlamentarisk eksportkontroll utvalg i Stortinget. Utvalget bør kunne instruere 

Utenriksdepartementet om motsigelser ved eksport til spesifikke regimer, ved endring av 

eksportpraksis til et mottakerland, eller ved endring av politisk situasjon i mottakerlandet. Slik 

vil Stortinget ansvarliggjøres i større grad enn gjennom eksisterende praksis. 

 

Oppland Arbeiderparti mener at: 

 At Norge ikke skal selge til autoritære regimer, land hvor grunnleggende 
menneskerettigheter utfordres og land som har stor sannsynlighet for å havne i 
væpnet konflikt 

 Det bør opprettes et parlamentarisk eksportkontrollutvalg som kan instruere 
Utenriksdepartementet om motsigelser ved eksport til spesifikke regimer, ved endring 
av eksportpraksis til et mottakerland, eller ved endring av politisk situasjon i 
mottakerlandet. 

 Stortinget skal løpende orienteres om resultatet av lisensvurderinger. 

 Eksportkontrollmeldingen må inneholde en begrunnelse for alle lisenssøknader, 
enten de avslås eller godkjennes. 

 At norsk næringsliv skal handle under et regelverk som samsvarer med Norges 
ambisjon om å være en fredsnasjon 

 At norskeide datterselskap hvor man er har mer enn 50 % av aksjene eller er 
majoritetsaksjonær, skal omfattes av norsk regelverk. 

 Norge må bruke eiermakt til å begrense internasjonal spredning av norskutviklet 
våpenteknologi til andre land og selskap hvor Norge ikke er majoritetseier. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til at Norge har et meget strengt lovverk og retningslinjer for eksport av våpen, 

ammunisjon og annet militært utstyr. Det har gjennom årene vært bred tverrpolitisk enighet 

om regelverket i Stortinget. Alle lisenssøknader er gjenstand for grundig, individuell vurdering 

i tråd med regelverket. Norge krever alltid sluttbrukerdokumentasjon. Kravene er nøye 

beskrevet i utenriksdepartementets retningslinjer. Det er krav til grundig dokumentasjon. Har 

man ikke tillit til andre lands myndigheter vil heller ikke salg bli gjennomført.  

 

Vedrørende avslag på lisenssøknader så gis det god informasjon i eksportkontroll meldingen 

om hvilke land det er avslått ovenfor, og generelt om hvilket materiell som er avslått og hvilke 
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kriterier som er benyttet. Det foreligger heller ingen informasjon om at våpen fra Norge har 

kommet på avveie. Utenriksdepartementet har mulighet til å ta i bruk en rekke 

kontrollmuligheter, også gjennom sine utenriksstasjoner. Om å innføre parlamentarisk organ; 

Det gis i dag omfattende informasjon til Stortinget i årlige meldinger, samt at eksporten 

drøftes i Stortinget regelmessig. Dette er enestående for Norge. 

Styret viser innspill fra internasjonalt utvalg i Oppland Arbeiderparti:  

«Oppland Arbeiderparti viser til at NAMMO og Kongsberggruppen er store aktører i 

forsvarsindustrien og er opptatt av at det er strenge og forutsigbare regler for eksport av 

norsk forsvarsmateriell. Det må legges avgjørende vekt på menneskerettighetssituasjonen i 

mottakerlandene. Oppland Arbeiderparti mener regjeringen må arbeide aktivt internasjonalt 

for at det utvikles kontrollmekanismer som muliggjør håndheving av sluttbrukererklæringer.  

Det er positivt at det ble etablert tydeligere retningslinjer for eksport av strategisk 

forsvarsmateriell i november 2015. Oppland Arbeiderparti forventer at regjeringen følger opp 

disse retningslinjene, og viser til Stortings-flertallet i november 2016 foreslo at deler av 

retningslinjene bør tas inn i norsk lovgivning og at regjeringen er bedt om å utrede hvordan to 

konkrete artikler i våpenhandelskonvensjonen kan innarbeides i lov eller forskrift 

Oppland Arbeiderparti er opptatt av at Stortingets kontrollfunksjon må i varetas gjennom 

løpende konsultasjoner med regjeringen om aktuelle eksportsaker og gjennom at 

Stortingsmeldingen om eksporten legges fram så tidlige som mulig i året.  Oppland 

Arbeiderparti mener likevel at regjeringen må ha ansvaret for gjennomføringen av 

regelverket og at regjeringen på vanlig måte må holdes ansvarlig for gjennomføringen av 

dette. Oppland Arbeiderparti støtter derfor ikke forslaget om at det skal opprettes et 

parlamentarisk eksportkontrollutvalg.» 

  

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Folk og samfunn.  

 

Forslag nr. 44 

Lillehammer Arbeiderparti. 

Prisregulering av barnetrygden. 

 

Forslag. 

Svekkelsen av barnetrygden som universell ordning må opphøre. Barnetrygden har stått 

uregulert med samme beløp siden 1996. Den er derved svekket som tiltak mot 

barnefattigdom, samtidig som barnefattigdom er et økende problem. Beløpet indeksreguleres 

årlig. 

 

Begrunnelse. 

Det er et sosialdemokratisk hovedprinsipp og adelsmerke at grunnleggende velferd skal 

være universell, gjelde alle. Når universalitetsprinsippet svekkes rokkes modellen for vårt 
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sosialdemokratiske velferdssamfunn. Trygdeordninger som ikke omfatter alle mister 

oppslutning fra dem de ikke omfatter. Behovsprøving truer valgfriheten, som bygger på at 

alle skal ha likeverdige muligheter, uavhengig av bosted, sosialt lag og pårørendes inntekt. 

Barnetrygden har ikke fulgt prisstigningen siden 1996. Det grunngis med at andre ordninger 

treffer enkelte målgrupper bedre. Når barnetrygdens betydning slik bevisst reduseres, og 

behovsprøvde ordninger kommer inn i stedet, er dette en indirekte, men éntydig 

undergraving av overføringer til barnefamilier. Forslag om å behovsprøve barnetrygden, eller 

erstatte den med «mer treffsikre ordninger» innebærer å avvikle universalitetsprinsippet. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget.  

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 45 

AUF i Oppland. 

Øk pressestøtten! 

 

Forslag. 

Pressestøtten må økes. 

 

Begrunnelse. 

Vi lever i en tid hvor nyheter blir mer overflødig og klikksaker blir viktigere. Når seriøse 

nyhetsjournalister skal konkurrere med «fake news» og ”alternative fakta”, blir de 

demokratiske prosessene i et land truet. For AUF i Oppland så er dyktige og seriøse 

nyhetsmedier viktig, derfor ønsker vi å øke pressestøtten. Den statlige pressestøtten ble 

innført i 1969. Hovedmålet med støtten var å hindre nedleggelse av aviser og opprettholde 

en differensiert dagspresse. Ikke minst var det et mål å bevare den lokale aviskonkurransen. 

Støtten bestod opprinnelig av tre ulike tilskuddsordninger: støtte til telekommunikasjon for å 

utjevne geografiske ulikheter, støtte til de politiske partienes pressekontorer og subsidiering 

av avispapir (som senere ble til produksjonsstøtten). I 1970 ble det gitt støtte til 

etterutdanning, og året etter en mindre sum til forskning. Senere er nye typer støtte kommet 

til, slik som støtte til samiske og minoritetsspråklige aviser, mens andre er blitt avviklet - blant 

annet støtte til telekommunikasjon og til partienes pressekontorer. Kriteriene for hvilke aviser 

som kan motta støtte er også endret flere ganger, for å målrette støtten til de avisene som er 

mest truet av nedlegging. 
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Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 

Forslag nr. 46 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Enslige mindreårige asylsøkere. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti ber Arbeiderpartiets programkomité legge opp til en 

flyktningpolitikk, der grunnleggende menneskelige hensyn vektlegges og midlertidige 

oppholdstillatelse for barn og unge begrenses. Et særskilt regelverk med 

sårbarhetskriterier for barn som får midlertidige oppholdstillatelser bør vurderes som et 

mulig tiltak. Oppland Arbeiderparti ønsker å unngå en utstrakt bruk av midlertidighet 

som svekker integreringen og barns livskvalitet. 

 

Begrunnelse. 

Gjennom flyktningeforliket har Stortinget gitt regjeringen retningslinjer for en streng, 

rettferdig, men også human praksis. Gjøvik Ap stiller seg bak forliket. 

Forliket trues og utfordres av at Fremskrittspartiets statsråder styrer politikken i det 

daglige. Det er lite vilje til å vise humanitet både i praksis og i retorikken som brukes. 

Norge har nå for eksempel blant verdens strengeste praksis i utsendelse av unge 

afghanske flyktninger, på tross av at sikkerhetssituasjonen i Afghanistan etter 15 års 

krig er verre enn noen gang. Returpraksis strammes stadig inn, tross protester og 

innsigelser fra flyktningeorganisasjonene, Bispemøtet, Legeforeningen og andre. 

Unge mennesker med stort beskyttelsesbehov som gjør sitt beste for å forberede seg 

på et bedre liv, bringes til fortvilelse og til ny flukt inn i det usikre. Mange er uten 

foreldre, nære slektninger eller noe kjent nærmiljø å vende tilbake til. Uro, 

krigshandlinger og terror truer. 

Dette er primært regjeringens ansvar. Men Arbeiderpartiet har nå en viktig oppgave; 

sammen med forlikspartiene Kristelig Folkeparti, Venstre og potensielt også Høyre og 

SV å gi kraftige og klare signaler fra Stortinget om at praksis må endres. Kollektivt 

preget utsending av store grupper ved nådd 18 års grense må avløses av en ordning 

med fornyet og inngående individuell vurdering. 

 



52 
 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 47 

Lunner Arbeiderparti.  

Mentorordning for unge med minoritetsbakgrunn. 

 

Forslag. 

Lunner Arbeiderparti vil derfor at Nattergalen-prosjektet utvides og videreutvikles, og at det 

settes i gang et samarbeid mellom høyere utdanning, næringsliv og grunnskole/VGS for å 

skaffe mentorer til barn og unge med minoritets-bakgrunn. Samt at det innføres et valgfag i 

ungdomsskolen der elevene driver med veldedig arbeid rettet mot innvandrere 

 

Begrunnelse.  

I 2008 startet regjeringen Stoltenberg II et prosjekt som heter Nattergalen. Nattergalen er en 

ordning der studenter ved barnevern- og sosialfagutdanning skal være mentor for barn med 

minoritetsbakgrunn 2-3 timer i uken for å lære studentene hvordan de skal ha kontakt med 

de unge, og for at barna skal få bedre selvtillit og bli stimulert til å prioritere utdanning. 

Ordningen har to hovedmål: 

1. Styrke kultursensitiviteten i barnevernet ved at studenter ved barnevern- og sosialfag-
utdanning får bedre kunnskap om barn, unge og familier med minoritetsbakgrunn. 

2. Bidra til at flere barn og unge med minoritetsbakgrunn fullfører videregående 
opplæring og fortsetter i høyere utdanning. 
 

I 2012 kom det en rapport fra NOVA som viser at mentorordningen Nattergalen har gitt 

studenter ved barnevern- og sosialfagutdanningene bedre kunnskap og forståelse for barn 

og familier med minoritetsbakgrunn og at mange av barna som har deltatt har fått bedre 

norskferdigheter og sosiale ferdigheter. Barne-, likestillings- og inkluderingsdepartementet 

bestemte derfor i 2012 å gjøre ordningen permanent. 

Men dessverre er det fortsatt for mange ungdommer, særlig gutter, som ikke fullfører 

videregående. Derfor er Nattergalen noe Lunner Arbeiderparti ser positivt på, og ønsker å 

videreutvikle. Vi ønsker at flere barn og ungdommer med minoritetsbakgrunn skal få 

muligheten til å bli kjent med, og lære av, andre studenter og personer fra næringslivet. Det 

må derfor utvikles et samarbeid mellom høyere utdanning, næringslivet og videregående 
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skoler/ungdomsskoler, for at barn og unge med minoritetsbakgrunn kan få en mentor. Målet 

er at flere skal fullføre videregående og vurdere høyere utdanning, ved at de har noen å se 

opp til, samt å få øynene opp for konkrete karrieremuligheter. I tillegg vil det å få kontakter i 

samfunnet hjelpe mye den dagen de skal søke jobb. 

Utover denne mentorordningen og flyktningevenn-ordningen i kommunene, må kommunene 

generelt legge mer til rette for frivillig arbeid rettet mot flyktninger. For å bevisstgjøre ungdom 

om integrering og frivillighet, burde det også innføres et valgfag i ungdomsskolen der elever 

kan drive med veldedighet, særlig rettet mot flyktninger og beboere på flyktningemottak. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 48 

Vestre Slidre Arbeiderparti  

Forslaget støttes av: Vang Arbeiderparti, Øystre Slidre Arbeiderparti, Nord Aurdal 

Arbeiderparti, Sør Aurdal Arbeiderparti, Etnedal Arbeiderparti. 

Arrestceller i Valdres. 

 

Forslag. 

Oppland Arbeiderparti skal arbeide for at det blir bygget to konsekvensceller ved 

Vestoppland Fengsel avd Valdres (Slidreøya). Ved to slike celler på Slidreøya vil det bli kort 

vei til arrestforvaring og sikkerheten vil kunne være mye bedre. 

 

Begrunnelse. 

Sikkerheten i Valdres blir svekket hver gang noen blir sendt i arrestforvaring, før var det til 

Gjøvik de ble transporter, men nå blir det flyttet til Hamar. En slik tur Vil ta 6-7 timer fra 

Valdres til Hamar. Det vil si at 2 politibetjenter må foreta denne transporten. 

I ferier er folketallet mer en doblet i Valdres, da blir sikkerheten ekstra dårlig om det blir 

behov for å sette noen i arrestforvaring. Behovet for arrestceller er også klart uttrykt fra 

politiet i Valdres sin side. 
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Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget. Styret viser til merknad i forslag 49 fra Gjøvik Arbeiderparti. Styret 

foreslår at forslaget sees i sammenheng med andre konsekvenser ved en evnt. nedleggelse  

av fengselet på Gjøvik. Både konsekvensene for Gjøvik kommune, men og om den samme 

problemstillingen er relevant for andre regioner i fylket. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

 

Forslag nr. 49 

Gjøvik Arbeiderparti. 

Framtidig fengselsstruktur på Østlandet. 

 

Forslag 

Oppland Arbeiderparti støtter arbeidet med å beholde Gjøvik fengsel. Det er grundig 

dokumentert at dagens Gjøvik fengsel utgjør et verdifullt soningstilbud for fengselsvesenet i 

Norge. 

 

Begrunnelse. 

Vestoppland fengsel avd. Gjøvik har preget byen og bybildet siden 1862, og er etter vårt syn 

en viktig institusjon i byen som gir 22 statlige arbeidsplasser. I tillegg knytter fengselet til seg 

andre yrkesprofesjoner som lærere, sykepleiere, leger, bibliotekarer, fysioterapeuter, prester 

og andre ulike yrkesgrupper (elektrikere, rørleggere, snekkere osv). 

 

Sett på landsbasis er det få soningsplasser i Oppland fylke (49 plasser). Skeivfordelingen til 

Hedmark fylke er veldig stor da det i dag allerede finnes over 300 soningsplasser øst for 

Mjøsa. Et mulig forslag om flytting av plasser fra Oppland til Hedmark vil forsterke denne 

skeivfordelingen på en helt uakseptabel måte.  Dette handler naturligvis om både et viktig 

tjenestetilbud og om statlige arbeidsplasser.   

  

Fengselet er i norsk målestokk forholdsvis lite (24 plasser), men det er udiskutabelt at mindre 

fengsler har større nærhet til de innsatte, organisasjonen blir mer effektiv (få forsinkede 

ledd), effektiv drift, lave kostnader og et høyt tjenestetilbud i det at alle tilbud når alle. 
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Om det blir besluttet at det må bygges flere soningsplasser på Østlandet vil vi peke på at et 

svært godt alternativ vil være å velge Biri som lokaliseringssted.  

Det bør da bygges en soningsanstalt (100-200 plasser) på Biri som er myntet på 

langtidssoning.  

 

Styrets merknad. 

Styret støtter forslaget. Styret foreslår at forslaget sees i sammenheng med forslag nr. 48 fra 

Vestre Slidre Arbeiderparti og at utvidelse av ordinære fengselsplasser i Valdres støttes. 

 

Styrets innstilling. 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker 

 

Forslag nr. 50 

Lillehammer Arbeiderparti. 

Egne fylkesmannsembeter i Oppland og Hedmark opprettholdes. 

 

Forslag. 

Egne fylkesmannsembeter i Oppland og Hedmark opprettholdes. Eventuelle endringer 

vurderes i lys av eventuelle endringer i fylkesstrukturen, og må grundig utredes. 

 

Begrunnelse. 

Fylkesmannsembetene i Hedmark og Oppland er antydet slått sammen uten prosess eller 

behandling i Stortinget, etter mønster av sammenslåingen av fylkesmannsembetene i Aust- 

og Vest-Agder.  

Fylkesmannsembeter kan ikke endres grunnleggende uten forutgående utredning av 

embetenes ansvar og oppgaver sett i lys av størrelse, folketall, næringsstruktur, spesifikke 

utfordringer og oppgaver m.m. I så måte er det store forskjeller mellom Agder-fylkene og 

Oppland/Hedmark. 

√ Agder-fylkene har omlag 298.000 innbyggere, Oppland og Hedmark 384.000 – nesten 

tredve prosent flere. 

√ Agder-fylkene dekker ca. 16.500 km2, Oppland og Hedmark snaut 53.000 km2. 

Innlandsarealet er langt mer enn dobbelt så stort som sørlandsarealet. 

√ Fylkesmennenes landbruksavdelinger i Agder-fylkene arbeidet med vel 230.000 dekar 

fulldyrket jord. I Hedmark og Oppland har de ansvar for godt over 1.800.000 dekar – altså et 

nesten sju ganger så stort jordbruksareal. 

Rovviltforvaltningen er fylkesmennenes oppgave. På Agder er rovviltplagen moderat 

sammenliknet med Hedmark og Oppland – to av fylkene i landet som er hardest rammet av 

rovdyr. 

Fylkesmennene har ansvar for tilsyn med sosialtjenester, NAV, barnevern, handlingsplan for 

psykiatri, folkehelse, omsorg, rus, skole- og barnehage, miljøvern, naturvern, vilt- og 

fiskeforvaltning. De har ansvar for risiko- og sårbarhetsanalyser, for beredskap og 

samfunnssikkerhet. Alle slike oppgaver henger i ett og alt sammen med fylkenes størrelse. 
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Styrets innstilling. 

Forslaget vedtas. 

 

Finans. 

 

Forslag nr. 51 

AUF i Oppland. 

Skattenivået i Norge. 

 

Forslag 

Det generelle skattenivået må ligge på et nivå som sikrer en bærekraftig velferdsstat. 

Formue og arv skal skattlegges for å sikre en rettferdig omfordeling. Gradvis innføre en 

nasjonal boligskatt. Øke bunnfradraget på inntektsskatten til 2G, samt redusere satsene for 

de med de laveste inntektene. Innføre en ny og omfordelende skatt på arv. Fastsette 100% 

ligningsverdi på sekundærbolig og fjerne rentefradraget for sekundærbolig. 

 

Begrunnelse. 

Arbeiderpartiet ønsker et samfunn med små forskjeller og like muligheter for alle. Å redusere 

forskjellene mellom folk er helt avgjørende for den norske modellen. Gjennom et progressivt 

skattesystem, hvor de med de bredeste skuldrene tar de tyngste løftene, kan vi redusere 

forskjellene og bidra til økonomisk vekst. Den norske modellen bygger på tillit, samarbeid og 

fellesskap. For å sikre fortsatt oppslutning om fellesskapsløsninger i møte med økt 

konkurranse og private aktører er det helt avgjørende at det offentlige tjenestetilbudet møter 

folks behov. Den økonomiske utviklingen gjør at tiårene som kommer vil gi økt produktivitet 

og verdiskaping, som i neste omgang resulterer i økt kjøpekraft. Perspektivmeldingen fra 

2013 forteller at om ikke nødvendige grep foretas, vil velferdsstaten gå med 600 milliarder i 

underskudd innen 2060. Det generelle skattenivået må derfor ligge på et nivå som sikrer en 

bærekraftig velferdsstat, også for fremtiden. I dag eier de rikeste 10 % av Norges befolkning 

omkring halvparten av Norges samlede formue. Arv er en viktig kilde til ulikhet og forskjeller i 

Norge. 77 av landets 100 rikeste har arvet formuen sin og derfor er skatt på arv viktig for 

sosial utjevning og rettferdig fordeling. Handlingsregelen og økonomisk ansvarlighet må ligge 

til grunn for all oljepengebruk. 

 

Styrets merknad. 

Styret er enig i at vi må ha et skattenivå som sikrer en bærekraftig velferdsstat og en 

rettferdig omfordeling. Skattesystemet må også stimulerer til arbeid og verdiskaping. Styret 
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viser til at sentralstyret i forslag til nytt program har lagt fram en anbefaling til landsmøtet om 

skatte- og avgiftsnivået kommende stortingsperiode. Det foreslås en økning i på inntil 15 

milliarder kroner i løpet av perioden. Ca. halvparten av skatteøkningen legges på høye 

inntekter og formuer, mens resten fordeler seg på tetting av skattehull og avgifter særlig 

rettet mot klimautslipp. De som i dag betaler formueskatt vil måtte betale noe mer i 

formueskatt. At det ikke foreslår å gjeninnføre arveavgift må også sees i sammenheng med 

dette. 

 

Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Forslag nr. 52 

Lillehammer Arbeiderparti. 

Et bærekraftig, skattefinansiert velferdssamfunn. 

 

Forslag. 

Et velferdssamfunn finansiert av fellesskapet over skatteseddelen har vært, og skal fortsatt 

være et hovedgrunnlag for Arbeiderpartiets samfunnsbygging. Velferdssamfunnet 

kjennetegnes ved at det kommer alle til gode. Velferdsordningene skal enten være 

universelle, som barnetrygd, alderstrygd og pensjon, eller komme oss til gode når vi trenger 

dem, som helsetjenester. Skatt skal være et verktøy for å hindre urettferdige forskjeller 

mellom folk. Vi skal alle bidra etter evne i finansieringen av velferdssamfunnet.  

 

Begrunnelse. 

Velferdssamfunnet ble utviklet før, og skal føres videre etter oljealderen. Ved 

skattefinansierte fellesgoder har Arbeiderpartiet bygget landet og vunnet folket. 

Høyrepartiene hevder at velferdssamfunnet ikke er økonomisk bærekraftig og varsler 

innstramning i offentlige budsjetter og velferdskutt, samtidig som de bygger ned statens evne 

til å finansiere velferd ved å fortsetter en politikk for offentlig fattigdom gjennom 

skattelettelser, først og fremst til de som trenger det minst. Nedbygging av velferdsordninger 

og skattelettelser vil skape store sosiale forskjeller, og fjerne de kvalitetene som gjør vårt 

land til et av verdens beste å bo i, og som gjør vårt næringsliv robust og internasjonalt 

konkurransedyktig. Velferdsproduksjonen skal være effektiv, men samfunnets inntekter må 

være på et nivå som gjør det mulig å sikre og utvikle velferdsstaten til innbyggernes beste. 

 

Styrets merknad. 

Styret viser til merknad i forslag nr. 51 fra AUF i Oppland. 

 

Styrets innstilling 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 
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Forslag nr. 53 

Lunner Arbeiderparti. 

Kommunens inntektssystem. 

 

Forslag. 

Regjeringens inntektssystem vil på sikt føre til økt sentralisering.  Vanlige norske kommuner 

taper jevnt over på inntektssystemet regjeringen har innført for å oppmuntre til 

kommunesammenslåing. De største vinner.  

Lunner Ap vil at Arbeiderpartiet skal reversere regjeringens nye inntektssystems. 

 

Begrunnelse.  

Det går fram av ferske tall at nesten alle kommuner mellom 5000 til 25.000 innbyggere, 151 i 

tallet, taper på omleggingen, bare åtte vinner. Omfordelingen gjør at alle kommuner med mer 

enn 25.000 innbyggere får mer penger å rutte med. 

De aller minste kommunene som ikke er egnet for sammenslåing, får også mer i denne 

omfordelingen. 78 kommuner som har færre enn 2000 innbyggere, vinner, 16 taper. Mellom 

2000 - 5000 innbyggere er det 43 vinnere og 88 tapere. 

Kommunene som har mer enn 100.000 innbyggere stikker av med 326 av de 579 millioner 

kroner som blir omfordelt. 

 

Tallene viser en veldig sterk omfordeling av inntekter på lang sikt, som bidrar til sentralisering 

og kan svekke tilbudet i mange mellomstore kommuner. 

Jo mindre penger kommuner får, jo dårligere tjenester kan de yte. I byene er det omvendt, de 

kan yte mer og skape flere arbeidsplasser. Det er virkningene av den nye pengeflyten. 

Meningen med inntektssystemet var å fordele inntektene sånn at tilbudene i kommunene 

skulle bli mest mulig likeverdig. Nå viser det seg at omleggingen straffer distriktskommunene. 

 

Styrets merknad. 

Styret støtter intensjonen i forslaget. Styret viser til sentralstyrets programforslag: 

«Arbeiderpartiet vil ha en gjennomgang av det kommunale og fylkeskommunale 

inntektssystemet for å sikre et likeverdig tjenestetilbud i hele landet». 
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Styrets innstilling. 

Oversendes redaksjonskomiteen for politiske saker. 

 

Innkomne forslag - Organisatoriske saker  
 
 
Forslag nr. 54 

Styret  

Vedtekter 

 

 Vedtektene er justert i henhold til landsmøtevedtatte vedtekter. 

 § 15: Oppfølging av enstemmig årsmøtevedtak i 2016. Sak har vært på høring i 
partiorganisasjonen samt drøfta i representantskapet 18. februar 2017. 

 

Behandlingsopplegg 

Årsmøte vedtar prinsippet om partiskatt som vedtektsfestes. 

Representantskapet vedtar innretning på partiskatten. Det legges fram sak i juni 2017 

dersom årsmøtet vedtar vedtektsendringen. 

 Vedtak I representantskapet 18.ferbuar: Kommunalutvalget i Oppland Arbeiderparti 
legges ned.  
Bakgrunn: 

Forslag fra kommunalutvalget om at oppgavene ivaretas av styret, Forslaget er støttet 

av styret. 

 

Forslag 

Paragraf Vedtatte vedtekter 2016 

Begrunnelse endring 2017 

Ny formulering/evnt. tillegg 

2017 (tekst i kursiv) 

§3 Årsmøte punkt. 2 Vedtektene 2016: 

Disse skal være valgt av 

kommunepartienes medlemsmøte/ 

representantskap. 

 

Begrunnelse: Utsendinger valgt av 

årsmøte skal være valgt etter 

innstilling fra partiavdelinger der 

det er partilag/avd. 

Disse skal være valgt av 

kommunepartienes 

medlemsmøte/representantskap 

etter innstilling fra 

partiavdelingene. 
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§3 Årsmøte punkt. 7 Begrunnelse: Valgkomiteens 

funksjonsperiode følger styret, 

som er 2 år. AUF har årsmøte 

hvert år. Presisering tas inn som 

tillegg. 

AUF i Oppland har mulighet til å 

foreslå suppleringsvalg for 

sin/sine representanter en gang 

i perioden. 

§4 

Representantskapet. 

Vedtektene 2016: 

Representantskapet består av 

partistyret, kommunepartienes og 

AUF i Opplands valgte 

representanter, valgt av disses 

årsmøter etter følgende regler 

 

Begrunnelse: AUF i Oppland har 

også mulighet til å velge 

representanter på AUF i Opplands 

representantskapsmøte 

Representantskapet består av 

partistyret, kommunepartienes 

og AUF i Opplands valgte 

representanter, valgt av disses 

årsmøter (evnt AUF sitt 

representantskap) etter følgende 

regler: 

 

§14 Revisjon 

Ny paragraf 

Begrunnelse: I fylkespartiets 

vedtekter må revisjon komme 

fram.  

Ny paragraf tas inn. 

Til å utføre revisjonsarbeidet 

engasjerer styret en registrert 

revisor eller et revisjonsselskap 

av registrerte revisorer. 

§ 15 Partiskatt 

Ny paragraf 

Begrunnelse: Vedtak på årsmøtet i 

2016: Årsmøtet ber styret 

utarbeide forslag til 

vedtektsendring om partiskatt, som 

fremmes for årsmøtet i 2017. Det 

bør vurderes innført en partiskatt 

for folkevalgte heltidspolitikere i 

Oppland Arbeiderparti, på for 

eksempel 1 prosent, som avsettes 

til et eget valgkampfond. 

Ny paragraf tas inn. 

Det innføres partiskatt i Oppland 

Arbeiderparti. 

Partiskatt skal i sin helhet 

benyttes til valgkampaktiviteter i 

valgår. 

Retningslinjer 

Kommunalutvalget 

RETNINGSLINJER FOR 

KOMMUNALUTVALGET 

 

Kommunalutvalget er rådgivende 

organ for Oppland Arbeiderparti. 

Det skal bistå styret med å hevde 

en kommunalpolitikk i fylket som er 

i samsvar med Arbeiderpartis 

program og retningslinjer. 

 

Kommunalutvalget skal i 

Tas ut: Retningslinjer 

kommunalutvalget  
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samarbeid med styret planlegge 

kommunalkonferanser og hjelpe til 

med å fremme samarbeid mellom 

kommunestyregruppene. 

 

Utvalget består av 6 årsmøtevalgte 

representanter, hvorav en er fra 

AUF i Oppland og en fra 

fylkestingsgruppa. Blant de 

årsmøtevalgte representantene skal 

enten Gjøvik eller Lillehammer 

være representert. Utvalget velges 

blant formannskaps- og 

fylkesutvalgsmedlemmer. 

 

Det er to tiltredende til utvalget: 

stortingsgruppa og OAPs fremste 

representant i KS Oppland sitt styre 

 

Partikontoret er sekretariat for 

utvalget. 

 

Forslag fra styret: 

Kommunalutvalget i Oppland 

Arbeiderparti legges ned.  

 

Begrunnelse: 

Graden av aktivitet i 

kommunalutvalget til Oppland 

Arbeiderparti har variert, men over 

flere år er dette et utvalg som nok 

har vært viktigere i prinsippet enn i 

praksis.  

 

Konferanser og andre møter kan 

arrangeres av styret i fylkespartiet 

når det er aktuelle tema som bør 

opp på dagsorden. Dette er en 

mer hensiktsmessig organisering 

og vil i større grad løfte de viktigste 

kommunale spørsmålene enn hva 

et kommunalutvalg alene kan 

gjøre.  
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Ordførere, folkevalgte og 

fylkespartistyret skal ivareta også 

de kommunalpolitiske sakene, og 

dette er det viktigste stemmene vi 

får fram på vegne av partiet. 

Kommunalutvalget mener de 

politisk temaene som berører 

kommunesektoren ivaretas av 

Oppland Arbeiderpartis styre og 

folkevalgte ute i kommunene i dag. 

Det er ikke nødvendig at et 

kommunalutvalg da i tillegg skal ha 

ansvar for å fronte de samme 

sakene. 
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Valg 
 
Valgkomiteens innstilling: 
 
Kommunalutvalget.  

Valg av utvalget gjennomføres ikke dersom vedtektsendring om nedleggelse av 

utvalget blir vedtatt. 

Vedtektene sier: 

AUF i Oppland har mulighet til å foreslå suppleringsvalg for sin/sine representanter en gang i 

perioden. 

Retningslinjer: 

Utvalget består av 6 årsmøtevalgte representanter, hvorav en er fra AUF i Oppland og en fra 

fylkestingsgruppa. Blant de årsmøtevalgte representantene skal enten Gjøvik eller Lillehammer 

være representert. Utvalget velges blant formannskaps- og fylkesutvalgsmedlemmer. 

Det er to tiltredende til utvalget: stortingsgruppa og OAPs fremste representant i KS Oppland sitt 

styre. 

3 medlemmer og 1 varamedlem er på valg i 2017. Velges for perioden 2017 – 19. 

Leder  Anne Marthe Kolbjørnshus Fylkestingsgruppa 

Medlemmer Bjørn Iddberg Gjøvik 

 Trine Adde Hansebakken Sør-Aurdal 

2. vara Randi Eek Thorsen  Gran 

 

Nye valg på årsmøtet i AUF 2017: 

Medlem  Martin Været AUF/Midtdalen 

Varamedlem  John Martin Lindseth  AUF/Hadeland 

 

Kontrollkomité.  

Vedtekter: 

Årsmøtet velger en kontrollkomité på 3 medlemmer med 2 varamedlemmer. 

Leder velges ved særskilt valg. Funksjonstiden følger fylkespartiets valgperiode, slik at 2 

medlemmer og den ene vararepresentanten er på valg den ene året og de øvrige det 

påfølgende året. 
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Medlem Reidun Gravdahl Vestre Toten 2017 - 2019 

 

1. vara Hans Kristian Enge Lillehammer 2017 - 2018 

 

Landsmøteutsendinger. 

Kommunepartiene er bedt om å sende forslag på landsmøteutsendinger der begge kjønn er 

representert i forslaget fra kommunepartiet med forslagsfrist 25. januar. 

I Landsstyret, som møter på landsmøtet, er Tore Hagebakken og Hilde Holtesmo 

medlemmer fra Oppland. 

Vedtekter § 3.9: 

Utsendinger til Arbeiderpartiets landsmøte velges av årsmøtet etter følgende prinsipper:  

a. Valgkomiteen skal innhente forslag på utsendinger fra kommunepartiene. Om forslag ikke 

kommer inn, står komiteen fritt til å finne representanter fra kommunene.  

b. For at ett kommuneparti skal ha rett på representasjon på landsmøtet, må kommunepartiet 

være à jour med innbetalingen til landsmøtefondet jfr. § 6.  

c. Arbeiderpartiets vedtekter § 13.10. skal overholdes. 

 

Utsendinger 

1.    Even Aleksander Hagen  Sel 

2.    Ingrid Tønseth Myhr Vestre Toten 

3.    Iver Erling Støen Gjøvik 

4.    Hans Odvar Høistad Gausdal 

5.    Espen Granberg Johnsen Lillehammer 

6.    Brit Kramprud Lundgård Øyer 

7.    Bjørn Iddberg  Gjøvik 

8.    Linn T. Sunne Nordre Land 

9.    Guri Bråthen Østre Toten 

10.  Stian Olafsen  Vestre Toten 

11.  Dag Erik Pryhn Sel 
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12.  Liv Klara Enstad Lesja 

13.  Mariann Isumhaugen Sør-Fron 

14.  Rune Støstad Nord Fron 

15.  Gry Haugsbakken Gran 

16.  Lars Magnussen Jevnaker 

17.  Ranveig Hovi Øystre Slidre 

18.  Ingrid Elise Klosbøle 

       Kolstad 

Nord-Aurdal 

 

Varautsendinger. 

19.  Jon Odden Søndre Land 

20.  Hanne Gabrielsen Lunner 

21.  Erik Martinsen Dalåker  Vang 

22.  Anne Berit Tøftum Vestre Slidre 

23.  Arne Fossmo Ringebu 

24.  Anne Lise Marstein Lom 

25.  Lars Erik Flatø Gran 

26.  Iselin Jonassen Vågå 

27.  Tore Stensrud Nordre Land 

28.  Toril Grønbrekk Etnedal 

29.  Ove Martin Stende Vang 

30.  Trine Adde Hansebakken Sør-Aurdal 

31.  Even Solhaug Gjøvik 

32.  Ingunn Trosholmem Lillehammer 

33.  Odd Joar Ramstad Skjåk 

34.  Marit K Eriksen Jevnaker 

35.  Tom Svellet Østre Toten 

36.  Anne Sletten Nord-Fron 

37.  Stein-Erik Voldengen Dovre 

38.  Eline Jonsson Østre Toten 
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Årsberetning 
 
 
På vei mot seier 

2016 har vært et aktivt år for Oppland Arbeiderparti, der jeg håper og tror vi har lagt et godt 

grunnlag for valgseier til høsten. Vårt klare mål er å vinne fire mandater i Oppland og slik 

bidra til ny Ap-ledet regjering.  

Vi har et godt utgangspunkt: Mange medlemmer og våre tillitsvalgte er veldig klare til 

valgkampinnsats, samtidig som jeg vet vi har et enda større potensiale å kunne hente ut. 

Ved sist valg sikret vi oss 17 ordførere, fylkesordføreren og andre ledende posisjoner i 

fylkeskommunen. Noen hadde lang erfaring – andre var nye. Alle er nå godt etablerte, 

synlige lederskikkelser som vet alt om hvor viktig det er å få byttet regjering, og som virkelig 

vil trå til for å få landet i riktig retning!  

Vi har et svært godt samarbeid med LO på fylkesplan, og jobber målrettet for å etablere enda 

flere lokale samarbeidsavtaler og gode relasjoner. God oppslutning om partiet i 

fagbevegelsen er helt avgjørende for valgresultatet. AUF har en tydelig stemme i Oppland og 

kommer igjen til å gi alt i valgkampen, nå med egen kandidat på femteplass.  

Det er veldig gledelig at det i forslaget til nytt partiprogram er offensive, tydelige formuleringer 

om å sikre høykapasitets bredbånd til alle, og her har vi i Oppland Arbeiderparti vært 

pådrivere. Vi har også, sammen med Hedmark Arbeiderparti, gitt solide innspill til 

programmet om styrket satsing innen bioøkonomi, der vi i Innlandet må ha en ledende rolle.  

Av andre saker som har stått høyt på den politiske agendaen er innhold og struktur i 

spesialisthelsetjenesten, rovdyrforvaltningen, sentraliseringen vi opplever på mange 

samfunnsområder under Høyre og Frp, næringspolitikk/arbeid, behovet for flere fagarbeidere 

og den såkalte regionreformen. 

Hele partiledelsen har besøkt oss gjennom året, og gitt oss inspirerende påfyll.  Vi har hatt 

noen møteopplegg sammen med Hedmark Arbeiderparti, eksempelvis LO- og Arbeiderparti-

dagen med stor deltakelse og klare budskap. Vi har forsøkt å husholderere godt med 

pengene, slik at vi også i så måte har et godt utgangspunkt foran høstens skjebnevalg.  

Siste halvår av 2016 har fylkespartiet besøkt over halvparten av kommunepartiene for å 

bidra til god utvikling i partiorganisasjonen. Dette arbeidet fortsetter, på samme måte som vi 

har styrket oppmerksomheten og innsatsen rundt medlemsverving, kontingent og 

medlemsoppfølging. Det er også ryddet i medlemssystemet. Det er et mål å motivere flere til 

å bli aktive medlemmer. 

Arbeiderbevegelsen i Oppland sitt nye fellesskap i Storgata i Gjøvik er vel etablert, fungerer 

godt og gir fine muligheter for profilering og felles aktivitet, ikke minst ved valg.  Samtidig skal 

vi være på offensiven i hele vårt flotte fylke og vinne stor oppslutning! 

 
 
Tore Hagebakken 

 
      Leder  
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TILLITSVALGTE I PERIODEN  

Kommunepartiledere 

Lesja Arbeiderparti Steinar Tronhus 

Dovre Arbeiderparti Brynjar Berge 

Skjåk Arbeiderparti Odd Joar Ramstad 

Lom Arbeiderparti Suna Sveen Aukrust 

Vågå Arbeiderparti Torill Kjøk 

Sel Arbeiderparti Ola Randen 

Nord-Fron Arbeiderparti Magnar Bratlien 

Sør-Fron Arbeiderparti Per Gunnar Hagelien 

Ringebu Arbeiderparti Bjørn Moastuen 

Øyer Arbeiderparti Erling Broen 

Gausdal Arbeiderparti Roar Steinslien 

Lillehammer Arbeiderparti Trine Plassen 

Gjøvik Arbeiderparti Even Solhaug 

Østre Toten Arbeiderparti Tom Svellet 

Vestre Toten Arbeiderparti Stian Olafsen 

Nordre Land Arbeiderparti Liv Solveig Alfstad 

Søndre Land Arbeiderparti Tom Bøhn 

Gran Arbeiderparti Ole Jakob Rognstad 

Jevnaker Arbeiderparti Lars Magnussen 

Lunner Arbeiderparti Terje Vestby 

Sør-Aurdal Arbeiderparti Bente Lindahl 

Etnedal Arbeiderparti Inger Anne Lysthaug 

Nord-Aurdal Arbeiderparti Harald Bøe 

Øystre Slidre Arbeiderparti Erik Østli 

Vestre Slidre Arbeiderparti Birger Haugen 

Vang Arbeiderparti Ove Martin Stende 
 
 
Styret 
Leder Tore Hagebakken Gjøvik Gjøvik 
Nestleder Hilde K. Holtesmo Sør-Fron Midtdalen 
Nestleder Dag Erik Pryhn Sel Norddalen 
Medlem/Kvinnenettverksleder Anne-Marte Kolbjørnshus Nordre Land  Gjøvik 
Medlem Trine Adde Hansebakken Sør-Aurdal Valdres 
Medlem Hans Odvar Høistad Gausdal Lillehammer 
Medlem/Studieleder Trude Bergsveen Vestre Toten Gjøvik 
Medlem Steinar Tronhus Lesja Norddalen  
Medlem Randi Eek Thorsen Gran Hadeland 
Medlem Jan Halvor Vaag Endrerud AUF Gjøvik 
    
Personlig vara for Hagebakken Jan Torkehagen/Even 

Solhaug 
Gjøvik Gjøvik 

Personlig vara for Holtesmo Kristin Teigen Ringebu Midtdalen 
Personlig vara for Pryhn Ivar Vistekleiven Vågå Norddalen 
Personlig vara for Kolbjørnshus Anne Thoresen Vestre Toten Gjøvik 
Personlig vara for Hansebakken Ragnhild Sundheim Vestre Slidre Valdres 
Personlig vara for Høistad Mads Furu Lillehammer Lillehammer 
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Landsstyre 
Medlem Tore Hagebakken 
Medlem Hilde K. Holtesmo 
Varamedlem for Hagebakken Dag Erik Pryhn 
Varamedlem for Holtesmo Anne-Marte Kolbjørnshus 
 
    
Organisasjons- og studieutvalg  
Leder Trude Bergsveen Vestre Toten 
Medlem May Bente Dahlen Sel 
Medlem Torill Beitdokken Sør-Fron 
Medlem Trine Plassen Lillehammer 
Medlem Jonny Rye Nord-Aurdal 
Medlem Terje Vestby Lunner 
Medlem Jan Torkehagen Gjøvik 
Medlem Ingrid Elise K. Kolstad AUF/Valdres 
 
 
Kommunalutvalg 
Leder Anne-Marte Kolbjørnshus Nordre Land 
Medlem Bjørn Iddberg Gjøvik 
Medlem Leif Waarum Vestre Toten 
Medlem Iselin Jonassen Vågå 
Medlem Torill Grønbrekk Fylkestingsgruppa 
Medlem Astrid Tønnesen Flåtåmo AUF/Midtdalen 
1. varamedlem Espen G. Johnsen Lillehammer 
2. varamedlem Randi Eek Thorsen Gran 
Varamedlem John Martin Lindseth AUF/Hadeland 
 
 
Kontrollkomite 
Leder Kåre Haugen Gjøvik 
Medlem Randi Lill Pedersen Nord-Aurdal 
Medlem Anne Kristine Lyslo Nord-Fron 
1. varamedlem Rolf Kristiansen Lillehammer 
2. varamedlem Liv Solveig Alfstad Nordre Land 
 
 
Samarbeidskomite 
OAP leder Tore Hagebakken  
OAP nestleder  Hilde K. Holtesmo  
OAP nestleder Dag Erik Pryhn  
AUF  Jan Halvor Vaag Endrerud  
Fylkestingsgruppa Even A. Hagen  
Stortingsgruppa Rigmor Aasrud  
 
 
 

Personlig vara for Bergsveen Karen Sofie Næss Gjøvik Gjøvik 
Personlig vara for Tronhus Håkon Noren AUF Norddalen 
Personlig vara for Thorsen Dagny Christin Sten Jevnaker Hadeland 
Personlig vara for Endrerud Astrid Tønnesen Flåtåmo 

Ingrid Elise K. Kolstad 
AUF 
AUF 

Midtdalen 
Valdres 



69 
 

Nominasjonskomite Stortingsvalg 2017 
Leder Inger Torun Klosbøle Nord-Aurdal Valdres 
Medlem Iselin Jonassen Vågå Norddalen 
Medlem Hans Oddvar Høistad Gausdal Lillehammer 
Medlem Anne Thoresen Vestre Toten Gjøvik 
Medlem Per Gunnar Hagelien Sør-Fron Midtdalen 
Medlem Lars Erik Flatø Gran Hadeland 
Medlem Ane Tveiten AUF Lillehammer 
    
Personlig vara for Klosbøle Torill Grønbrekk Etnedal Valdres 
Personlig vara for Jonassen Solveig Rindhølen Sel Norddalen 
Personlig vara for Høistad Hans Kristian Enge Lillehammer Lillehammer 
Personlig vara for Thoresen Anne-Marte Kolbjørnshus Nordre Land Gjøvik 
Personlig vara for Hagelien Arne Bredeveien Sør-Fron Midtdalen 
Personlig vara for Flatø Odd Gunnar Heitun Jevnaker Hadeland 
Personlig vara for Tveiten Petter Pettersen AUF Hadeland 
 
 
Valgkomite 2016-2018 
Leder Audun Tron Lillehammer 
Medlem Anne Kristine Lyslo Nord-Fron 
Medlem Kjetil Bakke Østre Toten 
Medlem Grete Aasheim Kvale Vang 
Medlem Terje Vestby Lunner 
Medlem Lene Jevnheim Sel 
Medlem Ingrid M. Vaag Endrerud AUF/Gjøvik 
   
Personlig vara for Tron Håkon Løken Øyer 
Personlig vara for Lyslo Kristin Teigen Ringebu 
Personlig vara for Bakke Jon Odden Søndre Land 
Personlig vara for Kvale Bente Lindahl Sør-Aurdal 
Personlig vara for Vestby Lars Erik Flatø Gran 
Personlig vara for Jevnheim Elin Johnson Lesja 
Personlig vara for Endrerud Ane Tveiten AUF/Lillehammer 
 
PARTIKONTORET.   
    
Fylkessekretær Synnøve Brenden er ansatt i Arbeiderpartiet. 
Det er to ansatte i Oppland Arbeiderparti. Organisasjonssekretær Magnus Skulstad var 
ansatt til 6. juni. Jan Torkehagen begynte som prosjektsekretær 15. august.   
Kontorsekretær er Astrid Bergum Topp. 
 
Partikontoret er samlokalisert med LO i Oppland, AUF i Oppland, og Gjøvik Arbeiderpartiet. 
 
ÅRSMØTET .      
 
Oppland Arbeiderpartis årsmøte i 2016 ble arrangert på Quality Hotel & Resort Hafjell, Øyer. 
 
Årsmøtets forhandlinger ble ført for åpne dører med adgang for presse. 
 
Leder i Oppland Arbeiderparti, Frode Jahren, holdt åpningstalen. Han holdt deretter en 
minnetale over de av våre medlemmer som har gått bort siden forrige årsmøte.  
 
Det var invitert gjester; tidligere ansatte, tidligere tillitsvalgte i partiet og offentlige tillitsvalgte.  
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Leder i LO i Norge, Gerd Kristiansen, holdt innledningsforedraget til den politiske debatten. 
 
Årsmøtesaker: 
Det var fra kommunepartier, arbeiderlag og AUF i Oppland innsendt 89 saker til behandling 
på årsmøtet. Styret, fylkestingsgruppa, stortingsgruppa og kommunestyregrupper har hatt 
ansvar for oppfølging av de ulike forslagene i løpet av årsmøteperioden.  
  
Vedtatte forslag er enten fulgt opp gjennom videre behandling i fylkespartiets organer 
og/eller oversendt ulike politiske nivåer og instanser. 
 
Årsmøtet ble gjennomført på en god og verdig måte. 
       
REPRESENTANTSKAPET. 
         
Det ble i 2016 avholdt 4 representantskapsmøter.  
Følgende hovedsaker ble behandlet på representantskapsmøtene: 
 
30. januar 

 Regnskap 2015       

 Samferdsel. Status og innspill: Rullering handlingsprogram for fylkesveger og NTP 

 Kulturstrategien         

 «Det flerkulturelle Oppland»       
 
11. juni 

 Politiske situasjonen. Innledning v/Jonas Gahr Støre    

 Samferdsel. Innledninger v/samferdselsutvalget     
Rullering handlingsprogram for fylkesveger og NTP 

 Rovdyrforvaltning 

 Programdebatten 
 
24. september 

 Økt innsats for flere faglærte 

 Stortingsvalgkampen 

 Medlemssituasjonen 
 
26. november 

 Framtidig sykehusstruktur 

 Regionreformen 

 Prioriteringer 2017. Fylkestingsgruppa 

 Valgkamp 

 Medlemssituasjonen 
 
Oppmøte på representantskapsmøtene 2016 

Kommuneparti Antall 
repr. 

30. januar 11. juni 24. 
sept. 

26. 
nov 

Skjåk  1 0 0 0 0 

Lom  1 1 0 0 0 

Vågå  1 0 0 1 0 

Lesja  1 1 1 1 1 

Dovre  1 0 0 0 0 

Sel/Heidal  2 2 2 1 1 

Nord-Fron 3 2 2 1 2 

Sør-Fron 1 2 1 1 1 
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*Møtte for kommunepartiet 
 
Gj.sn oppmøte fra styret 87,5 %, fra kommunepartiene 72,5 %, fra AUF 82,1 %, fra  
fylkestingsgruppa 26,6 %.  
 
Kommunepartier som ikke har møtt i representantskapet: Skjåk og Dovre. 
 
STYRET. 
       
I 2016 ble det avholdt 15 styremøter hvor 106 saker har vært behandlet. Av saker/temaer 
som har vært behandlet i årsmøteperioden kan nevnes:  
 
12. januar 

 Fullmaktmatrise – evaluering/revidering 

 Kvartalsregnskap 4/15 
Prosjektregnskap – engangskostnader flytting av partikontoret 

 Valgkomite Oppland Arbeiderparti 

 Forslag til årsmøte – evnt. forslag fra styret 

 Forberedende redaksjonskomitè årsmøte    

 Kompetanseplan 2016 

 Saksliste representantskap 30. januar   

 Årsberetning 2015 
 
27. januar 
Telefonmøte 

 Årsberetning/årsregnskap 2015 
 
30. januar 

 Årsberetning/årsregnskap 2015 

 

Ringebu 1 0 1 0 1 

Øyer 1 1 1 1 1 

Gausdal 1 1 1 1 0 

Lillehammer 3 3 3 3 3 

Gjøvik 7 6 7 7 6 

Vestre Toten 5 2 3 0 3 

Østre Toten 3 3 3 0 2 

Nordre Land 2 0 2 0 1 

Søndre Land 2 2 2 1 2 

Gran 3 3 2 3 3 

Lunner 2 1 2 2 1 

Jevnaker 2 1 0 1 2 

Etnedal 1 1 1 1 1 

Sør-Aurdal 1 1 1 1 0 

Nord-Aurdal 2 2 2 2 0 

Øystre Slidre 1 0 1 1 0 

Vestre Slidre 1 1 0 0 0 

Vang 1 1 0 0 0 

AUF  7 7 6 5 5 

Styret 10 8 9 10 8 

Fylkestingsgruppa 16 5 6 (*+2) 3 3 

Sum 83 56 59 53 52 
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15. februar 

 Suppleringsvalg utvalg 

 Funksjonærer til årsmøtet  

 Forslag til årsmøtet 

 Kjøreplan årsmøte 2016 

 Fullmakter til årsmøtet 
 
11. mars 

 Godkjenning av vedtekter Sel Arbeiderparti 
 
16. mars  
Mailmøte 

 Utvalg «Det flerkulturelle Oppland» - oppnevning av nye medlemmer 
 
15. – 16. april 
Styreseminar 

 Kvartalsregnskap 1/16     

 Samarbeidskomite 2016 – 2018  

 Valg av personalpolitisk utvalg 

 Valg av styringsgruppe kvinnenettverket 

 Valg av representanter til fylkestingsgruppa 

 Fullmakter Folkets Hus Hunndalen – årsmøte 

 Oppfølging av årsmøtevedtak - politiske og organisatoriske saker 

 Stortingsvalgkampen – strategi/organisering 

 Drøftings-/orienteringssaker 

 Saksliste representantskapsmøte 

 Vedtak politiske saker 
 
23. mai 

 Oppfølging årsmøtevedtak 

 Partiskatt – oppfølging årsmøtevedtak 

 Oppfølging programdebatt 

 Vedtekter Lillehammer Arbeiderparti 

 Ringebu Arbeiderparti – søknad om forlenget dispensasjon fra vedtekter 

 Stortingsvalgkampen 

 Politiske saker 
 
6. juni 
Telefonmøte 

 Ressurssituasjonen på partikontoret 
 
13. juni 

 Aktuelle saker: Innspill vedr vedtak om fraværsrett, Oppland klimanøytral 2016, Egen 
APT-prosess for Mjøsområdet, Fylkesbudsjett, Regionreform, Finansieringsmodell 
vdgs, Takstvedtak E6 Otta, E16 Eggemoen – Olimb, Revidert statsbudsjett, 
Trygdeoppgjøret, Forsvarsmeldinga, Innføring fritt skolevalg over hele landet, 
Nærpolitireformen, Kompetansereform, Rovdyrforvaltning. 

 Oppfølging programdebatt 

 Valgkampstrategi 

 Oppfølging politiske saker 
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22. august 

 Aktuelle saker: Yrkesfagtilbud, Sykehusstruktur, Jernbane/veg, Klasseskille i 
boligmarkedet, Statskraft – eie/privatisere, Skatteetaten - sentralisering av 
arbeidsplasser, Regionreform, Sykehusstruktur, Sluttføring av veiprosjekter, 
Utarbeidelse alternativt statsbudsjett, Forsvarsmeldinga, Politiets fellestjeneste 
lokalisering tjenester. 

 Kvartalsrapport 2/2016 

 Saksliste representantskapsmøte 24 september 

 Valgkampstrategi 

 Skolering – sosiale medier 
 
30. – 31. august 
Mailmøte 

 Oppfølging etter ansettelse av Jan Torkehagen. Verv i partiet 
 
10. oktober 

 Aktuelle saker: Politireform, Omorganisering skatteetaten, Regionreform, 
Sykehusstruktur, Forsvarsmeldinga, Gjennomføring vegprosjekter. 

 Kvartalsrapport 3/16 

 Vedtekter Gjøvik Arbeiderparti 

 Vedtekter Oppland Arbeiderparti 

 Framtidig sykehusstruktur 

 Valgkampstrategi 

 Saksliste representantskapet 26. november 

 Dagsorden og forretningsorden årsmøte 2017 

 Årsmøte 2017 – forberedelser vedr. politisk dagsorden 

 Statsbudsjettet 2017 – oppfølging 

 Medlemssituasjonen – kontingentoppfølging 

 Prosess handlingsplan 2017 
 
07. november 

 Aktuelle saker: Statsbudsjettet, Regionreform, Sykehusstruktur, budsjett OFK. 

 Valgkampstrategi 

 Medlemssituasjonen – kontingentoppfølging 

 Handlingsplan 2017 

 Budsjett 2017 

 Oppnevning av forberedende redaksjonskomite årsmøte 2017 

 Oppfølging årsmøtevedtak 2016 – status 

 Vedtektsendring – partiskatt 

 Landsmøteforslag 

 Sykehusstruktur 

 Regionreform 

 Nominasjonsmøte 
  Innstilling dagsorden og forretningsorden, i samsvar med vedtekter, 

fullmakter, funksjonærer, tillitsvalgte for lista.  
 
23. november 

 Styrets merknader/kommentarer kommunepartienes forslag til landsmøtet 
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ORGANISASJONSUTVIKLING. 
     
Oppland Arbeiderparti har i dag 26 kommunepartier. Aktiviteten i kommunepartiene varierer. 
Det er variasjon i aktivitet, medlemsoppfølging og verving, samt aktiviteter som retter seg 
utad til andre organisasjoner og målgrupper.  
Representantskapet i Oppland Arbeiderparti vedtok i november 2015 en organisatorisk 
handlingsplan for 2016. Dette var en handlingsplan kommunepartiene skulle arbeide etter i 
2016.  Handlingsplanen har i varierende grad blitt fulgt opp av organisasjonen. 
 
Medlemsutviklingen i 2016 viser at organisasjonen har noe «å gå på» i forhold til det 
organisatoriske arbeidet. Det er i 2016 blitt gjort en kartlegging av behov og ønske om 
organisatorisk skolering i 2017. Dette er fulgt opp i kompetanseplanen for 2017. 
 
Tillitsvalgte i fylkespartiet og ansatte ved partikontoret har i perioden deltatt på møter og 
samlinger i kommunepartier og regioner etter eget initiativ, eller på forespørsel. Fylkespartiet 
har bidratt med råd og veiledning til kommunepartier som har bedt om støtte til 
organisasjonsutvikling.  
 
Det vises for øvrig til årsberetning fra Organisasjons- og studieutvalget. 
 
KOMPETANSEPLANEN. 
 
Representantskapet vedtok i november 2015 Organisatorisk handlingsplan for 2016. 
Utgangspunktet for planen var organisatoriske satsingsområder vedtatt i landsmøtet. 
Kompetanseplan for 2016 ble utarbeidet i forhold til dette dokumentet. 
 
Følgende skoleringstiltak er gjennomført i 2016: 
 

 Studieledersamling 

 Fjellregionkonferanse sammen med Hedmark 

 Samråd skatt 

 LO/AP-dag 

 Kvinnekonferanse 

 Regionmøte for Vest-Oppland og Valdres på Dokka 

 Regionmøte for Gudbrandsdalen på Vinstra 

 Organisasjonskonferanse 

 Representantskapsmøter med temaer 

 

Deltakelsen på disse aktivitetene har vært bra, men deltakelsen varierer mellom 

kommunepartiene. 

Tiltakene er rapportert til Arbeiderpartiet, som igjen har utløst et driftstilskudd på kr 20.000. 

REGIONALT ARBEID.  
  
Høsten 2016 ble det gjennomført 2 regionmøter. Regionmøte for Vest-Oppland og Valdres 
på Dokka og regionmøte for Gudbrandsdalen på Vinstra. Møtene ble gjennomført på 
lørdager med en møteramme fra 10.00 – 15.00. Dette er en ny møte å gjennomføre 
regionmøtene på, men tilbakemeldingene på denne regioninndelingen og opplegget for 
møtene var ubetinget positive. Meget bra deltakelse fra kommunepartiene, samtidig som vi 
fikk bra med tid til å drøfte organisatoriske saker. 
Det kan tyde på at denne møteformen og regioninndelingen er noe vi bør jobbe videre med. 
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I enkelte regioner har kommunepartiene på eget initiativ etablert regionalt samarbeid.  
 
KVINNENETTVERKET.     
 
Det ble oppnevnt ny styringsgruppe for kvinnenettverket etter årsmøtet i fylkespartiet i 2016. 
 
Leder: Anne-Marte Kolbjørnshus 
Medlemmer: 
Brit Lundgård 
Hege Eriksen 
Lene Jevnheim 
Astrid Tønnessen Flåtåmo, AUF 
 
Leder av kvinnenettverket har deltatt på sentral samling. Kvinnenettverket arrangerte samråd 
på Gjøvik i juni med tema: «Frihet til å være familie» - et arrangement i forbindelse med 
programdebatten i Arbeiderpartiet. 

På kvinnekonferansen i september som hadde tema «Hvordan ta halve makta», innledet 
Hadia Tajik og Anniken Huitfeldt. Det var 42 deltagere på konferansen. 

 

MEDLEMSUTVIKLING.    
 
Pr. 31.12.2016 hadde Oppland Arbeiderparti 3.285 medlemmer. Dette er en nedgang fra 
2015 på 195 medlemmer. Pr. 31.12.2016 hadde AUF i Oppland 552 medlemmer. Dette er en 
nedgang på 362 medlemmer siden 2015. 
Det totale medlemstallet for Oppland Arbeiderparti pr. 31.12.2016 er 3.837 medlemmer 
inkludert AUF i Oppland. Dette er en nedgang på 557 medlemmer siden 2015. 
 
Nedgangen i medlemstallet kommer på tross av at det ble gjort et godt stykke arbeid på 
slutten av året for å hente inn kontingentrestansen. Erfaringene med dette er gode, men 
dette arbeidet må starte mye tidligere på året. 
 
Arbeiderpartiet og AUF fikk i 2016 380 nye medlemmer. Arbeiderpartiet fikk alene 160 nye 
medlemmer. 285 medlemmer meldte seg ut i 2016. Her ligger også de som ble utmeldt på 
grunn av kontingentrestanse. 
  
Utviklingen i kommunepartiene viser at det kun er 5 kommunepartier i Oppland som hadde 
medlemsvekst i 2016. Alle de andre hadde minus som varierte fra minus 29 til minus 1 
medlem. 
For 2017 må medlemsverving og kontingentoppfølging få et mye større fokus i hele parti-
organisasjonen. 

 

 Kommune 2016 2015 2014 2013 2012 2011 2010 2009 2008 2007 2006 

Lesja 40 42 41 35 51 55 56 55 48 52 52 

Dovre 49 62 44  51 54 59 60 56 58 68 69 

Skjåk 69 76 70  64 76 100 94 85 96 81 51 

Lom 44 48 45  44 49 52 53 49 34 49 43 

Vågå 107 124 129  136 135 148 147 152 146 160 160 

Sel  172 172 178  175 172 187 176 182 183 214 206 

Nord-Fron 224 253 255  221 214 219 212 227 211 218 222 

Sør-Fron 122 125 130  133 152 155 183 170 163 182 173 

Ringebu 105 102 106  80 83 92 86 94 100 121 134 



76 
 

Øyer 65 66 58  56 57 58 55 62 66 72 58 

Gausdal 78 87 88  80 85 83 68 74 76 74 72 

Lillehammer 254 245 234  222 224 243 203 209 202 214 218 

Gjøvik 394 420 399  395 373 388 367 386 367 385 401 

Vestre Toten 264 279 247  221 229 239 235 225 233 254 258 

Østre Toten 173 170 175  167 176 198 160 168 161 186 186 

Nordre Land 134 145 142  132 145 164 163 166 162 164 171 

Søndre Land 132 145 150  122 126 142 106 114 116 129 134 

Gran 202 215 215  223 220 225 207 219 201 218 225 

Jevnaker 116 119 118  110 110 113 98 96 104 119 99 

Lunner 108 118 115  113 112 113 99 98 98 109 117 

Nord-Aurdal 110 126 134  131 130 151 149 166 157 160 161 

Sør-Aurdal 82 86 82  82 89 87 80 86 76 81 74 

Etnedal  61 57 58  62 68 67 73 70 52 58 56 

Vang 43 50 43  34 34 37 36 35 35 36 31 

Vestre Slidre 76 87 92  45 48 53 41 48 46 51 52 

Øystre Slidre 61 61 59  64 65 72 74 76 74 76 76 

AUF i Oppland 554 914 775 581 718 673 532 616 681 477 518 

 TOTAL 3837 4394 4182 3779 3995 4173 3813 3984 3946 4008 4017 

 
 
SAMARBEIDET MED FYLKESTINGSGRUPPA.    
 
Samarbeidet mellom partiorganisasjonen og partiets tillitsvalgte i fylkeskommunen er regulert 
gjennom retningslinjer som er vedtatt av årsmøtet. 
  
Partiets fylkeskommunale tillitsvalgte har gjennom perioden profilert partiet på en god måte 
og fulgt opp partiets vedtak gjennom fylkeskommunale organer. 
 
Partiets ledelse og/eller fylkessekretær deltar på gruppemøter i forbindelse med fylkesting. 
 
Se for øvrig gruppas egen beretning for 2016. 
 
SAMARBEIDET MED STORTINGSREPRESENTANTENE.  
  
Stortingsrepresentantene innkalles til styremøter, representantskapsmøter og inviteres til 
konferanser. Representantene prioriterer å delta på våre møter og arrangementer, og følger 
opp de vedtak som gjøres i fylkespartiet på en god måte. 
 
Se for øvrig representantenes egen beretning for 2016. 
 
REPRESENTASJON.   
Sentralstyret og partisekretær    Kjersti Stenseng 
Økonomisjef Arbeiderpartiet     Hege Bogfjellmo 
Politisk rådgiver stortingsgruppa     Stian Simensen 
Politisk rådgiver stortingsgruppa    Gry Haugsbakken 
Kommunikasjonsrådgiver på partikontoret sentralt  Mari Brenli 
 
INFORMASJON.   
 
Fylkespartiet er bevisst på å informere både tillitsvalgte og media om hva som skjer i 
Oppland Arbeiderparti. Partikontoret og representanter fra fylkestingsgruppa og 
stortingsgruppa oppdaterer hjemmesiden og Facebook med informasjon om standpunkt i 
saker, og om aktiviteter.  
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Partikontoret sender ut informasjonsmail med oppfølging av oppgaver samt 
aktivitetskalender. 
I løpet av 2016 er det lansert nye hjemmesider som kunne tas i bruk på alle nivåer i partiet. 
 
1. MAI. 
   
Årets 1. mai ble markert på tradisjonelt vis i fylket. Oppslutningen om arrangementene 
varierer. Hver enkelt arrangør bør drøfte hvordan de kan få en større deltakelse i sitt 1. mai 
arrangement. Det var mediedekning av flere arrangementer. 
Våre lokale og sentrale tillitsvalgte holdt 1. maitaler på partiets arrangementer. 
 
KONTAKT MED ANDRE ORGANISASJONER.   
 
Oppland Arbeiderparti har kontakt med ulike organisasjoner. Samarbeidet med LO og 
tilsluttede forbund er formalisert igjennom samarbeidskomiteen, samt at man har kontakt og 
dialog direkte mot enkelte forbund/tillitsvalgte.  
 
Fylkespartiet og Fagforbundet har valgt og har møter i personalpolitisk utvalg der aktuelle 
saker fra Fagforbundet og fylkespartiet er blitt tatt opp. 
Utvalg for samferdsel og klima arrangerer møter der ulike foreninger/forbund er invitert. 
 
Styret er opptatt av at Oppland Arbeiderparti skal være et åpent og lyttende parti, som gjerne 
tar imot innspill fra ulike miljøer i fylket. Representantskapsmøtene er benyttet til å invitere 
ulike miljøer for å få innspill og informasjon som grunnlag for debatter og vedtak. 
 
Kontakten med organisasjoner skjer kontinuerlig både på tillitsvalgt- og ansattnivå.  
 
 
ÅRSMELDING ORGANISASJONS- OG STUDIEUTVALGET.  

 

Funksj. Navn Kommune 

Medlem May Bente Dahlen Sel og Heidal 

Medlem Torill Beitdokken Sør Fron 

Medlem Trine Plassen Lillehammer 

Medlem Jonny Rye Nord-Aurdal 

Medlem Terje Vestby Lunner 

Medlem Jan Torkehagen fram til 15 august. GLT 

Medlem  Ingrid Elise Klosbøle Kolstad AUF/Valdres 

 
Leder for utvalget har vært Trude Bergsveen som er årsmøtevalgt studieleder i 2016.  
Utvalget har avholdt 6 møter i 2016 hvor arbeidet med evaluering av handlingsplan for 2016 
og handlingsplan for 2017 har vært de største sakene. 
 
Oppland Arbeiderparti i samarbeid med Hedmark Arbeiderparti, avholdt en konferanse på 
Otta for kommunepartiene i Nord-Gudbrandsdalen og Nord-Hedmark. Tema for konferansen 
var viktige saker for fjellregionene, samt fokus på valgkampen og organisasjonsbygging. 
  
Utvalget utarbeidet program for to regionkonferanser i oktober. En for Vest-Oppland og 
Valdres på Dokka med 46 deltakere og en for Gudbrandsdalen på Vinstra med 29 deltakere. 
Det ble gitt mange positive tilbakemeldinger for program og opplegg for disse konferansene. 
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Planlegging og gjennomføring av organisasjonskonferansen i november var utvalget 
involvert i. Med over 80 deltakere ble konferansen en nyttig og god konferanse. 
 
 
Utvalget utarbeidet forslag til organisatorisk handlingsplan for 2017 som ble behandlet og 
vedtatt i styremøtet i november 2016. Denne planen la grunnlaget for utarbeidelse av en 
kompetanseplan for 2017. 
 
    Trude Bergsveen 
    Leder organisasjons- og studieutvalget 
 
 
ÅRBERETNING FRA KOMMUNALUTVALGET.   
 
Leder:    Anne Marte Kolbjørnshus Nordre Land   2015 - 2017 
Medlemmer:  Bjørn Iddberg   Gjøvik    2015 - 2017 

Leif Waarum   Vestre Toten  2016 - 2018 
 Torill Grønbrekk  Etnedal  2015 - 2017 

Iselin Jonassen  Vågå   2016 - 2018   
Astrid Tønnessen Flåtåmo AUF    

1. varamedlem: Espen Granberg Johnsen Lillehammer  2016 - 2018  
2. varamedlem:  Randi Eek Thorsen  Gran    2015 - 2017 
Varamedlem:   John Martin Lindseth  AUF     
   
Tiltredende:  Stine Renate Håheim   Stortingsgruppa 
   Inger Torun Klosbøle   KS Oppland 
 
Retningslinjer for kommunalutvalget:  
Kommunalutvalget er rådgivende organ for Oppland Arbeiderparti. Det skal bistå styret med 
å hevde en kommunalpolitikk i fylket som er i samsvar med Arbeiderpartiets program og 
retningslinjer. 
 
Kommunalutvalget skal i samarbeid med styret planlegge kommunalkonferanser og hjelpe til 
med å fremme samarbeid mellom kommunestyregruppene. 
 
Kommunalutvalget og medlemmene har drøfta kommunereform og kommuneopplegget med 
oppfølging gjennom debattinnlegg i media. 
  
Kommunalutvalget har drøfta hvordan man kan organisere arbeidet opp mot 
kommunestyregruppene. Prioritering av oppgaver/saker og arbeidsform er fulgt opp i 
samarbeid med styret. 
 

 
Kommunalutvalget 

Leder Anne Marte Kolbjørnshus 
 
 
ÅRSMELDING FRA SAMARBEIDSKOMITEEN.  
 
Samarbeidskomiteen har i perioden bestått av: 
Oppland AP: Tore Hagebakken 
                     Hilde Kristin Holtesmo 
                     Dag Erik Pryhn 
                     Jan Halvor Vaag Endrerud 
                     Even Aleksander Hagen 
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                     Rigmor Asrud 
                     Synnøve Brenden 
LO: 

Bjørn Stenvold 

Svend Morten 
Voldsrud 
Morten Solbakken 

Jonny Olafsen 

Bjørg Karin Lekva 

Arild Kjempekjenn 

Iver Erling Støen 

.  
 
Komiteens arbeidsoppgaver og sammensetning er nedfelt i egne retningslinjer. Komiteen har 
holdt 4 møter i perioden. Følgende saker/tema er drøftet/ behandlet:  
 
LO/AP-dag 17.september.  Hedmark og Opland.       
Oppfølging arbeid med etablering av lokale/ regionale samarbeidskomiteer. 
LOs og partiets arbeid opp mot kongress og landsmøte 2017. 
(programarbeid/medlemsdebatt). 
Samfunnskontrakten – lærlingesatsing. 
Telemarksmodellen - oppfølging i kommunene. 
Forsvaret i Oppland. 
Økt innsats for flere faglærte. 
Regionreform. 
Kommunereform. 
Seriøst arbeidsliv. 
Valgkamp 2017. 
 
Samarbeidskomiteen har gjennomført bedriftsbesøk med fokus på yrkesfag og møte med 
styret i LO Sør-Gudbrandsdal. 
 
LO/AP-dag, Lillehammer.  
Innledere var LOs ledelse Are Tomasgaard og Arbeiderpartiets nestleder Trond Giske. 
LO/AP-dagen ble holdt for tredje året på rad etter initiativ fra samarbeidskomiteen sentralt. 
Tilbakemelding fra tillitsvalgte i parti og fagbevegelse er at dette er et viktig møtepunkt for 
erfaringsutveksling og god dialog for videre samarbeid. Det er vedtatt en felles fagligpolitisk 
plattform som oppfølging av innspill på felles LO/AP-dag. 
 
 
                                                     Tore Hagebakken 
                                                          Leder 
 
 
ÅRSMELDING FRA FYLKESTINGSGRUPPA/FYLKESUTVALGSGRUPPA.   
 
Det er avholdt 5 fylkesting og 19 møter i fylkesutvalget i 2016. Fylkestingsmøtene har 
behandlet totalt 76 saker og i fylkesutvalget er det behandlet totalt 132 saker.  
Vi har felles gruppemøter sammen med Senterpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Kristelig 
Folkeparti. Samarbeidet med de tre andre partiene fungerer godt. 

Heltidspolitikere for Ap er Even Aleksander Hagen som fylkesordfører, og Anne-Marte 
Kolbjørnshus og Anne E. Thoresen som komitéledere. I perioden 1.12.15-1.8.16 har Anne-
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Marte Kolbjørnshus hatt foreldrepermisjon, og Anne-Lise Marstein vikarierte i den perioden 
som komitéleder. 

Gruppestyret består av: 
Gruppeleder:  Anne-Marte Kolbjørnshus  
Nestleder/Sekretær: Anne E. Thoresen 
Medlemmer:  Ragnar Nordgreen, Gunnar Tore Stenseng, Paul André Lindseth. 
Tiltredende:  Fylkesordfører, fylkesleder og fylkessekretær 
 
Fylkestinget har i 2016 vedtatt en ny Regional planstrategi for perioden 2016 - 2020 med 
visjonen 'Mulighetenes Oppland i ei grønn framtid'. Vårt overordnede mål er at Oppland skal 
være et klimanøytralt fylke innen 2025. Dette er ikke noe fylkeskommunen klarer alene, og 
her skal vi framover samarbeide tett med kommuner, næringsliv og befolkningen for å nå 
målet. I planstrategien pekes det også på tre særlige satsingsområder for perioden, og vi 
skal utarbeide regionale planer for verdiskaping, samferdsel og kompetanse.  
 
Året har også vært preget av veien fram til et vedtak om regionreform. Oppland har 
gjennomført nabosamtaler med Buskerud, Akershus og Hedmark. I denne prosessen ble det 
tidlig klart at Hedmark var vårt eneste reelle alternativ å utrede. I mangel på tilføring av nye 
oppgaver og regjeringens tidsnød fikk saken det utfallet den måtte få, og vi går ikke inn for 
en sammenslåing med Hedmark. 
 
I juni ble saken om innføring av et nytt finansieringssystem for de videregående skolene 
behandlet. Her ble det gjort en stor jobb på vårhalvåret for å få et nytt og mer rettferdig 
system på plass. Endringene blir iverksettes fra 2017. Høsten ble startet med en rekke 
åpninger av nye og oppussede skolebygg. Lillehammer vgs. har fått et løft, det er bygd nye 
lokaler på Dombås, Vinstra vgs. er samlet under ett tak og på Lena-Valle står et flunkende 
nytt kufjøs nå klart. 
 
Vi har i 2016 rustet opp både nye og gamle veger, blant annet Fv33 i Totenvika og 
Kongevegen over Filefjell. I Lom er nye Norsk fjellsenter åpnet, og er nå en flott portal til 
fjellheimen. Det er også bevilget fylkeskommunale kroner til Glasslåven på Granavollen, som 
har blitt en flott kulturarena i en bærekraftig innpakking. 
 
Oppland har en ledende posisjon innen cyber- og informasjonssikkerhet i aksen Gjøvik - 
Lillehammer. På Gjøvik vgs. ble det IKT med studiespesialisering startet opp høsten 2016 i 
tett samarbeid med NTNU Gjøvik. Tilbudet har vært en suksess, og vi ser et økende behov 
for kompetanse på dette området i framtida. I 2017 vil det derfor også startes opp et lignende 
tilbud på Gausdal vgs. i tilknytning til Jørstadmoen og Cyberforsvaret, basert på tilbudet fra 
Gjøvik vgs. 
 
Sykehus er jevnlig et tema i fylkestinget i prosessen med idéfaserapporten. Fylkesordfører 
Even Aleksander Hagen leder den politiske referansegruppa for Oppland og Hedmark. 
 
Ap, Sp, SV og KrF prioriterer i budsjettet for 2017 økt investeringsramme til veivedlikehold på 
fylkesveger, tiltak for økt gjennomføring i videregående skole, styrking av elevtjenesten og 
avsetter merkede midler til utbygging av bredbånd og grønn framtid.  
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Fylkestingsrepresentantene har deltatt på representantskapsmøter i fylkespartiet, men vi må 
fortsatt arbeide med å forbedre oppmøtet. Vi takker for godt samarbeid med fylkespartiet, 
stortingsbenken, våre lokalpolitikere og andre vi har jobbet sammen med i året som har gått.  

 

Anne-Marte Kolbjørnshus 

Gruppeleder 

 

ÅRSMEDLING FRA STORTINGSREPRESENTANTENE.    
 
2016 har vært preget av at det er et mellomvalgsår. For oss tre på benken har det betydd en 
del arbeid med nytt partiprogram, hvor vi har bidratt med innspill på våre respektive 
fagområder. I arbeidet med nytt partiprogram har vi også prioritert høyt å være til stede på 
konferanser, møter og bedriftsbesøk i Oppland. Og vi har sammen besøkt alle regionene i 
Oppland i året som gikk, og alle tre har deltatt på felles benkemøter med de andre partiene 
en gang i måneden. Vi deltok alle på Ungdoms OL, dog kun som frivillige og tilskuere! 
 
Det er viktig for oss å ha god kontakt med partiorganisasjonen. Vi har sendt ut nyhetsbrev fra 
Løvebakken månedlig, og bidrar også til nettsidene og FB-siden til Oppland AP. 
 
Årsmøte i Oppland Arbeiderparti vedtok som vanlig mange uttalelser om politiske temaer. 
Selv om mye av det som vedtas må folkes opp av våre representanter i kommunestyrene, er 
det mange saker som også berører arbeidet på Stortinget. Vi rapporterer på oppfølging av 
årsmøtesaker to ganger i året til styret i fylkespartiet.  
 
Vi tre på benken har fordelt fagområdene og komiteene på Stortinget mellom oss. I året som 
gikk vi vil særlig trekke frem følgende saker vi har jobbet med: 

- Å få på plass viktige investeringer i samferdsel i fylket vårt. Arbeidet har resultert i at 
Arbeiderpartiet i 2017 foreslår mer til samferdsel enn regjeringspartiene. Det 
innebærer planlegging av InterCity, 20 % rabatt på månedskort på Gjøvikbanen, 30 
mill mer til utbygging av E16 over Filefjell og sammenhengende utbygging av E6 
Ringebu-Otta.. I tillegg foreslår vi en dobling i midlene til bredbånd. 

- Oppfølging av Innlandsutvalget. Vi har blant annet foreslått satsninger på bioøkonomi 
og klyngesatsninger i vårt alternative budsjett for 2017. 

- Helsetilbudet i fylket vårt. Vi har gjentatte ganger pekt på behovet for luftambulanse i 
Innlandet, og dette forslaget har endelig fått flertall. Vi bevilger mer penger til 
spesialisthelsetjenesten, og kommuneopplegget vårt innebærer en kraftig styrkning 
på forebygging.  

- Å stanse regjeringens mange sentraliseringsprosjekt. 
- Et seriøst arbeidsliv. Vi foreslår kraftig styrkning av tilsynsetatene, har foreslått mange 

tiltak mot sosial dumping og en pakke for å løfte yrkesfagene.  
- Frivillighet i kommunereformen, og vi har motsatt oss endringene i inntektssystemet 

som vil ramme mange av våre kommuner.  
 
I tillegg har vi fremmet flere egne forslag i form av representantforslag. Flere av disse har 
relevans til saker vedtatt av Oppland Arbeiderparti. Vi har blant annet fremmet forslag om 
boligpolitikk, voldsutsatte barn, kompetansesenter for ungdomsarbeid og 
ungdomsmedvirkning, kvinner i fengsel, toppindustrisenter, romstrategi, regulering av 
delingsøkonomi, varslervern og kulturminner.  
 
Sammen med våre reseptive komiteer har vi besøk en rekke kommuner i Norge og hatt 
mulighet til å lære fra andre land som jobber med problemstillinger som vi kan lære av. Tore 
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er utsending til Europarådet og Rigmor sitter i NATOs parlamentariker forsamling. Stine 
Renate leder Palestinas Venner på Stortinget og er nestleder i Sex og Politikks 
parlamentarikernettverk. I høst var Rigmor delegat til FNs generalforsamling, noe som gjorde 
at både Ragnar og Kjersti var inn som vararepresentanter. Ragnar fikk anledning til å ta 
replikker i spontanspørretimen, noe som ikke er vanlig for 3. vara! 
 
 
Rigmor Aasrud  Tore Hagebakken  Stine Renate Håheim 
 
 
 
ÅRSMELDING FRA AUF I OPPLAND.    

Fylkesstyre: 

Leder: Jan Halvor Vaag Endrerud      Gjøvik 

Politisk nestleder: Astrid Tønnessen Flåtåmo    Midtdalen 

Organisatorisk nestleder: Ingrid Elise Klosbøle    Valdres 

Skole- og arbeidsleder: Lars Henrik Rytter Øberg    Lillehammer 

Miljøleder: Gloria Vitaly       Midtdalen 

Internasjonal leder: Ingrid Tønseth Myhr     Toten 

Likestillings- og inkluderingsleder: John Martin Lindseth   Hadeland 

Styremedlem: Ingrid Rukan       Gjøvik 

Styremedlem: Odin Aasen Bakken      Lillehammer 

Varamedlem: Martin Været       Midtdalen 

Varamedlem: Hanne Mortensen Rustad     Hadeland  

 

Landsstyre i AUF: 

Medlem: Jan Halvor Vaag Endrerud  Gjøvik 

Medlem: Ingrid Elise Klosbøle   Valdres 

Vara: Lars Henrik Rytter Øberg   Lillehammer 

Vara: Ingrid Tønseth Myhr    Toten 

 

Skole- og arbeidsutvalg: 
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Leder: Lars Henrik Rytter Øberg   Lillehammer  

Medlem: Martin Været    Midtdalen 

Medlem: Odin Aasen Bakken   Lillehammer  

Medlem: Ingrid Rukan    Gjøvik 

 

Miljøutvalg: 

Leder: Gloria Vitaly     Midtdalen 

Medlem: Gina Bakken Feragen   Lillehammer 

Medlem: Anders Slaaen    Toten 

Medlem: Vetle Løkken    Toten 

 

Internasjonalt utvalg: 

Leder: Ingrid Tønseth Myhr    Toten 

Medlem: Vemund Viken    Hadeland 

Medlem: Lasse Erasmus Sverresson  Lillehammer 

Medlem: Ida Söderberg    Toten 

 

Likestillings- og inkluderingsutvalg: 

Leder: John Martin Lindseth    Hadeland 

Medlem: Ole Kristian Kamben   Valdres 

Medlem: Eira Rogne     Lillehammer 

Medlem: Hanne Mortensen Rustad   Hadeland 

 

Kontrollkomité: 

Leder: Magnus Håkonsen    Gjøvik 

Medlem: Ane Tveiten    Lillehammer 
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Medlem: Håkon Noren    Dovre/Lesja 

 

Styret i Oppland Arbeiderparti: 

Medlem: Jan Halvor Vaag Endrerud  Gjøvik 

Vara: Astrid Tønnessen Flåtåmo   Midtdalen 

Vara: Ingrid Elise Klosbøle    Valdres 

 

AUF i Opplands medlem i fylkestingsgruppa: 

Medlem: Jan Halvor Vaag Endrerud  Gjøvik 

Vara: Astrid Tønnessen Flåtåmo   Midtdalen 

Vara: Ingrid Elise Klosbøle Kolstad   Valdres 

 

Kvinnenettverket i Oppland Arbeiderparti: 

Medlem: Astrid Tønnessen Flåtåmo  Midtdalen 

Vara: Gloria Vitaly     Midtdalen 

 

Kommunalutvalget i Oppland Arbeiderparti: 

Medlem: Astrid Tønnessen Flåtåmo  Midtdalen 

Vara: John Martin Lindseth    Hadeland 

 

Organisasjons- og studieutvalget i Oppland Arbeiderparti: 

Medlem: Ingrid Elise Klosbøle   Valdres 

Vara: Gloria Vitaly     Midtdalen 

 

Valgkomiteen i Oppland Arbeiderparti:  

Medlem: Ingrid Marie Vaag Endrerud  Gjøvik 
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Vara: Ane Tveiten     Lillehammer 

 

Samarbeidskomiteen i Oppland Arbeiderparti:  

Medlem: Jan Halvor Vaag Endrerud  Gjøvik  

Vara: Astrid Tønnessen Flåtåmo   Midtdalen 

 

Delegater til Årsmøte i Oppland Arbeiderparti: 

Ingrid Elise Klosbøle     Valdres 

Tor Magnus Lund     Lillehammer 

Astrid Tønnessen Flåtåmo    Midtdalen 

John Martin Lindseth     Hadeland 

Gloria Vitaly      Midtdalen 

Odin Aasen Bakken     Lillehammer 

Ingrid Tønseth Myhr     Toten 

Martin Været      Midtdalen  

Ingrid Rukan      Gjøvik 

Varaliste under streken: 

Hanne Mortensen Rustad    Hadeland 

Vemund Viken     Hadeland 

Ingrid Svastuen     Gjøvik 

Ole Kristian Kamben     Valdres 

Ida Söderberg     Toten 

Lasse Erasmus Sverresson    Gjøvik 

Ingrid Opheim     Valdres 

Håkon Noren      Dovre/Lesja 

Julie Holtesmo     Midtdalen 
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Vetle Løkken      Toten 

Ina Pettersen Jevne     Lillehammer 

Magnus Håkonsen     Gjøvik 

Vilde Haugsbakken Heggen    Hadeland 

Anders Slaaen     Toten 

Eira Rogne      Lillehammer  

Mathias Nordlien     Midtdalen 

Ane Tveiten      Lillehammer 

Jørgen Fritzvold Malones    Gjøvik 

Mari Espeseth Lund     Gjøvik  

Arvid Folke Järnbert     Gjøvik 

Gina Roen      Hadeland 

Petter Pettersen     Hadeland 

Gina Bakken Feragen    Lillehammer  

Endre Fagervold     Midtdalen 

Ingrid Marie Vaag Endrerud    Gjøvik 

 

Delegater til Representantskap i Oppland Arbeiderparti: 

Ingrid Elise Klosbøle     Valdres 

Tor Magnus Lund     Lillehammer 

Astrid Tønnessen Flåtåmo    Midtdalen 

John Martin Lindseth     Hadeland 

Gloria Vitaly      Midtdalen 

Odin Aasen Bakken     Lillehammer 

Ingrid Tønseth Myhr     Toten 
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Varaliste under streken: 

Martin Været      Midtdalen  

Ingrid Rukan      Gjøvik 

Hanne Mortensen Rustad    Hadeland 

Vemund Viken     Hadeland 

Ingrid Svastuen     Gjøvik 

Ole Kristian Kamben     Valdres 

Ida Söderberg     Toten 

Lasse Erasmus Sverresson    Lillehammer 

Ingrid Opheim     Valdres 

Håkon Noren      Dovre/Lesja 

Julie Holtesmo     Midtdalen 

Vetle Løkken      Toten 

Ina Pettersen Jevne     Lillehammer 

Magnus Håkonsen     Gjøvik 

Vilde Haugsbakken Heggen    Hadeland 

Anders Slaaen     Toten 

Eira Rogne      Lillehammer  

Mathias Nordlien     Midtdalen 

Ane Tveiten      Lillehammer 

Jørgen Fritzvold Malones    Gjøvik 

Mari Espeseth Lund     Gjøvik  

Arvid Folke Järnbert     Gjøvik 

Gina Roen      Hadeland 

Petter Pettersen     Hadeland 

Gina Bakken Feragen    Lillehammer  
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Endre Fagervold     Midtdalen 

Ingrid Marie Vaag Endrerud    Gjøvik 

 

Ansatte i perioden 

Paul André Lindseth har vært ansatt under hele årsmøteperioden, og har gjort en god jobb.   
 
Årsmøte 
Årsmøtet i 2016 ble arrangert på Lillehammer hotell 6-7. Februar.  På årsmøte var det 54 
delegater fra seks lokallag: Valdres, Hadeland, Toten, Gjøvik, Lillehammer, midtdalen. 
 
Representantskap 
Det ble avholdt to rep.skap i perioden. Her ble det valgt politiske uttalelser og valg av 
kandidater til nominasjonsprosesser.  
 
Fylkesstyret 
Det ble i perioden avholdt 11 fylkesstyremøter, gjennom året har vi hatt stor bredde på 
politiske kampsaker, på våren var det kampanje om Vest-Sahara. Organisatorisk var det 
medlemspleie, mobilisering til Utøya og verving som var sentral 
Det ble arrangert fylkesstyretur i desember til Hafjell. Her ble styret skolert i politikk og 
debatt.  
 
Lokallag 
AUF i Oppland har i perioden hatt 9 aktive lokallag; Vågå AUF, Midtdalen AUF, Lillehammer 
AUF, Gjøvik AUF, Toten AUF, Hadeland AUF, Søndre Land AUF, Nordre Land AUF og 
Valdres AUF. Dette innebærer at AUF i Oppland, som den største ungdomspolitiske 
organisasjonen i fylket, har lokallag over hele fylket. Noen av lokallagene har hatt god 
aktivitet, men dessverre er noen av lokallagene ikke så aktive som vi skulle ønske. 
 
Medlemstall 
AUF i Oppland hadde ved utgangen av 2016 618 medlemmer. Vervingen ble i år en for dårlig 
prosess. Vi startet for sent, og fikk ikke de resultatene vi ønsket.   
Vi har fått flere aktive medlemmer i løpet av høsten, og de nye medlemmene bidrar både 
med organisasjon og med politiske saker.  
 
Medlemskontakt 
Vi har en egen Facebook-gruppe som brukes aktivt, og også en egen Twitter-konto, 
snapchat-konto og instagramkonto. I tilegg har vi hjemmeside som oppdateres, men dette 
kan bli bedre. 
 
Økonomi 
AUF i Oppland har i perioden hatt en grei økonomi, men det har blitt noe trangt mot slutten 
av året på grunn av at vi har brukt mye penger på sommerleir og det har vært landsmøteår. 
Kurs og temakvelder 
I perioden ble det arrangert 2 ferskiskurs, 3 landsmøteskoleringer, 10 temakvelder.  
 
Politiske utvalg 
AUF i Opplands politiske utvalg har i perioden hatt vanvittig stor aktivitet ut ifra tidligere års 
standard. Dette er en gledelig utvikling som må fortsettes.  
 
Samarbeid med andre organisasjoner 
AUF i Oppland har gjennom året samarbeidet tett med flere forskjellige organisasjoner. EO, 
NU, Vest-sahara, Nei til atomvåpener noen av de organisasjonene som vi har hatt jevnlig 
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kontakt med gjennom året som vi har lagt bak oss. Noe som er nytt av året er at vi har gått 
sammen med et vennefylke i SSU. Dette fylkeslaget heter Uppland og er et fylkeslag i vår 
søsterorganisasjon i Sverige. Målet med samarbeidet skal være å lære av hverandre, og å 
bidra med valgkamp hos hverandre når det er valg. Siden dette er et så nytt samarbeid, blir 
det viktig å ha en tett oppfølging fremover.  
 
Media 
AUF i Oppland har vært synlige i media gjennom hele året. AUF i Oppland har vært veldig 
flinke på forsider og leserbrevinnlegg. Likevel blir det viktig å kunne spille på flere enn kun 
fylkesleder i tiden som kommer.  
 
Fagligpolitisk samarbeid 
Det fagligpolitiske samarbeidet har blitt styrket i året som har gått. Vi har i løpet av året hatt 
flere møter med LO og opprettet ungdomssammarbeidsutvalg med LO ungdom Oppland.  
 
Stortingsliste  
Som ungdomskandidat valgte AUF i Oppland Jan Halvor Vaag Endrerud. Etter en dissens 
om 5.plassen på stortingslista vant Halvor voteringen. Dermed fikk vi vår ungdomskandidat 
på femteplassen.  
 
Politisk gjennomslag årsmøte  
På årsmøtet til Oppland Arbeiderparti fikk AUF i Oppland stort gjennomslag for mange av de 
viktigste sakene vi jobbet for. Blant annet at fikk vi gjennomslag for store deler av vårt 
skatteforslag og fult gjennomslag for forslaget vårt om en mer human asylpolitikk som tar 
mer hensyn til barn og unge asylsøkere! 
 
Landsmøtet  
Under Landsmøtet var AUF i Oppland godt representert. Vi hadde 22 delegater pluss 2 
landsstyremedlemmer i delegasjonen. AUF-erne på talerstolen holdt flammende innlegg og 
viste seg fra sin beste side. Vi fikk gjennomslag for mange av våre saker til landsmøtet, som 
en styrket oppfølging av elever fra skolehelsetjenesten, og at norsk våpeneksport skal gå 
under strengere regulering enn noen gang før.  
I tillegg fikk vår eminente Ingrid Marie Vaag Endrerud gjenvalg i sentralstyret, og er nå 
internasjonal leder i AUF.  
 

Jan Halvor Vaag Endrerud 
Leder AUF i Oppland 
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Sanger 

Syng høyt kamerater 
 

Skal du plante et tre, 

må du velge et sted 

det slår rot og vil vokse i fred. 

For hvis stormene kommer fra havet en høst, 

tar de tak og kan bryte det ned. 

 

Refr.: 

:/:Syng høyt kamerater, 

og la meg få høre, 

at dere står sammen med meg”:/: 

 

Vi er trær i en skog 

som ble plantet av folk 

som visste hvor trær skulle stå. 

Vi er frukter av frø, 

og såddes av dem 

som forsto: Det er viktig å så! 

 

Refr.: 

Syng høyt… 

 

Hvis du tror du vil stå, 

om de andre blir felt, 

bør du frykte for stormer hver høst. 

Står vi sammen og vokser, 

vil stormene kun 

gi kronene sterkere røst. 
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Din tanke er fri 
 

Din tanke er fri, 

hvem tror du den finner. 

Den flykter forbi 

slik skyggen forsvinner. 

Den kan ikke brennes, 

av fiender kjennes. 

Og slik vil det alltid bli: 

Din tanke er fri! 

 

Jeg tenker hva jeg vil, 

mitt ønske bestemmer. 

I stillhet blir det til, 

i ukjente drømmer. 

Min tanke og lengsel 

vil bryte hvert stengsel. 

Og slik vil det alltid bli: 

Min tanke er fri! 

 

Og tvinges vi inn 

bak jernslåtte dører, 

da flykter den vind 

som tankene fører. 

Fordi våre tanker 

kan rive ned skranker. 

Og slik vil det alltid bli: 

Vår tanke er fri. 
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Ta hverandre i handa og hold 
 

1 Vi har gått under faner og flagg 

på en lang vei fra natt imot dag. 

Hån og spott har vi tålt, 

men når styrke blir målt 

var vi sterkest – vi kjempet i lag. 

2 Det har hendt våre rekker ble brudt 

av soldater med kuler og krutt. 

Men vår mannsterke hær 

med de brukne gevær 

sto som fjell, og de seiret til slutt. 

3 Mang en bauta vil stå uten navn 

- reist av tårer, av sult og av savn – 

over kvinner med mot 

som var stamme og rot 

for et mai - løv som vi fikk i favn. 

4 Det fins de som har snudd seg og gått; 

som tror frihet er no’ man har fått. 

De vil smi for seg selv, 

tror på evner og hell. 

Slike folk har vår framtid forrådt. 

5 Nei, nå gjelder det mere enn før! 

For hvis samholdet rakner og dør, 

venter fiender nok 

som vil splitte vår flokk. 

Og vår flamme blir aske og glør. 

6 Du skal synge, men aldri i moll! 

Du skal kjempe, men aldri med vold! 

Tusner støtter vår sak 

så vær stolt og stå rak! 

Ta hverandre i handa, og HOLD! 



93 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



94 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

www.oppland.arbeiderparti.no 


